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رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان : 

 هدف شرکت های دانش بنیان 
تبدیل دانش به ثروت است

با حضور مدیرعامل فولاد هرمزگان انجام شد 

تست میدانی شن سیلیسی 
فعال شده آب  شیرین کن 

برای اولین بار در کشور

شورای شهر 
و سکوت مسئولین 

 تعمیر اساسی و به آب اندازی  
۲ فروند شناور در بندر شهید رجایی 

  تأکید بر استمرار بازرسی ها از مشاورین املاک و توجه به نقش اتحادیه  مربوطه 
در نظم بخشیدن به واحدهای صنفی و برخورد به موقع با متخلفین به عنوان یکی 
از محورهای مهم سخنرانی رئیس جمهور در جلسات شورای عالی مسکن بوده 

است.
  رئیسی همچنین بر پیگیری اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی براساس 
آیین نامه ابلاغ شده به دستگاه های اجرایی بویژه در استان ها و از سوی استانداران 

تأکید کرد و گفت: برای تسریع در اجرای این قانون تبادل اطلاعات بین دستگاه های 
مختلف مؤثر خواهد بود و از سوی دیگر در روند اجرا، هر بخشی از این قانون دارای 

نقض یا اشکال بود، بلافاصله باید به قانونگذار اطلاع داده شود.
  استاندار هرمزگان اظهار کرد: نظارت باید به گونه ای باشد که با سازوکار مناسب 
و با نظارت جدی، قیمت مســکن با کاهش روبرو شــود و مردم طعم نظارت بر 

وضعیت فعلی را بچشند.

امام جمعه اهل سنت در نشست با خبرنگاران:

   حمله داعش به شاهچراغ 
را محکوم می کنیم

2

8

2

استاندار هرمزگان تاکید کرد

 لزوم توسعه بنادر کوچک 
و تجارت خرد در استان 

بازماندگی از تحصیل 
دانش آموزان محروم

صفحه 8 را بخوانید

2 سرمقاله

1

2

سرکار خانم فرحناز علوی

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن وکشاورزی هرمزگان

عنوان  به  انتخاب شایسته حضرتعالی 
بانوان  کانون  رئیســه  هیات  منشی 
لیاقت  از  نشــان  که  ایران،  بازرگان 
و توانمندی شــما می باشد را تبریک 
عرض نموده؛ از خداوند متعال موفقیت 
روز افزون شما را در نیل به اهداف مورد 

نظر خواستاریم.

►

ساماندهی بازار مسکن و مشاوران املاک ادامه دارد

دست رئیس جمهور و استاندار 
در کاسه مشاوران املاک

رئیس جمهور  ضمن گلایه مندی از کندی اجرای طرح ساماندهی بنگاه های مشاورین املاک، بر ضرورت تسریع در اجرای این 
طرح و برخورد با بنگاه های متخلف یا فاقد مجوز و همچنین اصلاح قانون ارائه مجوز به بنگاه های مشاورین املاک تأکید کرد

بندرعباس  نیــروگاه  // مدیرعامل  گروه خبر 
از وارد مدار شــدن واحد شماره یک گازی این 

نیروگاه، پس از تعمیرات فشــرده ۶ ساعته و 
اتصال به شبکه سراسری برق خبر داد.

  به گزارش خبرنگار دریــا ؛داریوش محمودی 
عنوان کرد: واحد شــماره یک گازی که به دلیل 
غبارگرفتگــی فیلتر هوای خنک کــن ژنراتور، 
کمپرسور و بوشینگ های ترانس اصلی باهماهنگی 
دیسپاچینگ ملی از مدارخارج شده بود، پس از 
۶ ساعت تعمیرات فشــرده با تلاش متخصصان 
این نیــروگاه، وارد مدار تولید شــد.مدیرعامل 
نیروگاه بندرعباس افزود: دراین عملیات، تعویض 
پیش فیلتــر و ســرویس فیلتر هــوای ژنراتور، 
شستشوی بوشینگ های ترانس اصلی، مقره های 

نگهدارنــده، فیلتر هوای کمپرســور و تعویض 
 توری رادیاتور آب خنک کن، ســرویس استرینر 
خــط لوله هیدرولیــک و ســرویس فیلترهای 
سرورهای اســتاپ والو و کنترل والو سوخت گاز 
 و بازدید از کانال مســیر هــوای ژنراتور پس از 
۶ ســاعت کار فشــرده، با برنامه ریزی کارکنان 
ایثارگر بهره برداری توسط تیم تعمیرات با موفقیت 

انجام شد.
  لازم به ذکر اســت نیروگاه بندرعباس در حال 
حاضر با حداکثر توان در مدار تولید قرار داشــته 
و روزانه به طور متوسط ۲۴هزار مگاوات ساعت، 

برق تولید می کند.

پس از ۶ ساعت تعمیرات فشرده؛

واحد شماره یک گازی نیروگاه بندرعباس وارد مدار شد

علی رغم افزایش 83 درصدی بهای تمام شده در بهار محقق شد؛ 

افزایش 48 درصدی سودآوری فولاد هرمزگان
صفحه 8 را بخوانید

علی
 زارعی

2 یادداشت 

علی
 زارعی

گروه خبر // برای نخستین بار در کشور، 
تست میدانی شن سیلیسی فعال شده 
آب شیرین کن فولاد هرمزگان که یکی 
از جدیدترین تکنولوژی ها در این زمینه 
محسوب می شود، با حضور مدیرعامل 

فولاد هرمزگان صورت گرفت.
   به گزارش خبرنگار دریا، در حاشــیه 
مراسم تست میدانی شن سیلیسی فعال 
شده آب شــیرین کن، عطاالله معروفخانی 
بیان کرد: رویکرد فولاد هرمزگان همواره 
حمایــت از طرح های دانش بنیان بوده و 
خوشبختانه اتخاذ این رویکرد در بسیاری 
از موارد با موفقیت همراه اســت. نمونه 
این حمایت را می توان در تست میدانی 
شن سیلیسی فعال شــده آب شیرین کن 
مشاهده کرد که یک طرح ابتکاری بوده 
و استفاده از آن موجب افزایش راندمان 
تولید و بهبود کیفیت پیش تصفیه آب دریا 
با کاهش هزینه خواهد شد.وی با اشاره 
به اینکه تامین، ارزیابی و تســت میدانی 
شن سیلیسی فعال شده برای اولین بار در 
سطح منطقه و همچنین کشور در شرکت 
فــولاد هرمزگان در حال انجام اســت، 
افزود: اســتفاده از تکنولوژی های جدید 
و بررسی راهکارهای اصلاحی موفق در 
سطوح داخل و خارج از کشور، همواره 
به عنوان راهکاری جهت بهبود مســتمر 
فرآیندهای داخلــی فولاد هرمزگان مد 
نظر بوده است. حمایت از تکنولوژی های 
نوین، بستری را در اختیار کارشناسان فنی 

مجموعه قرار داده است تا با شناسایی و 
انجام ارزیابی های فنی محصولات جدید 
و نوآورانه در سطوح بین المللی، بتوانند 
کمک بســزایی به افزایش کمی و کیفی 
تولید و کاهــش هزینه ها و به تبع آن به 
اقتصاد کشور داشــته باشند.مدیرعامل 
شرکت فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: 
در همین راســتا یک نوع شن سیلیسی 
فعال شــده که ماهیت بازیافتی داشته و 
در تولیــد آن از انرژی های تجدیدپذیر 
استفاده شده و دوست دار طبیعت است،  
طی بررســی های فنی و ارزیابی نتایج 
رفرنس های ارائه شــده در کشورهای 
مختلف شناســایی شــد که در مقایسه 
با شــن و ســیلیس های متداول که در 
سیستم های تصفیه آب دریا مورد استفاده 
قرار می گیرد، دارای مزایای بیشــتر و 
راندمان بهتر از جمله سطح تماس و طول 

عمر بیشتری است و از منظر فنی توانایی 
تصفیه آب با کیفیت مطلوب تری را دارد.

معروفخانی با اشاره به مزیت دیگر این 
طرح، ادامه داد: مزیــت دیگر این نوع 
شن سیلیسی فعال شده، کمک به کاهش 
مصرف مواد شــیمیایی و افزایش طول 
 عمر فیلترها و ممبران های شیرین سازی 
اســت. مزیت های عنوان شده علاوه بر 
اینکه افزایــش بازدهی و کاهش هزینه 
تولید را به دنبال خواهد داشــت، باعث 
کاهــش مخاطرات زیســت محیطی و 
کاهش نیاز به تامین غشــاء از خارج از 
کشور و خروج ارز در شرایط تحریم های 
ظالمانه خواهد شــد.وی تاکید کرد: در 
آب شــیرین کن های آب دریا  به منظور 
تصفیه فیزیکی و کاهش میزان کدورت 
و دیگــر آلاینده هــای آب دریــا، از 
سیستم های پیش تصفیه استفاده  می شود 

و وظیفه اصلی این سیستم، تامین آب با 
کیفیت مطلوب جهت ارسال به  تصفیه 
ثانویه اســت. از آنجایــی که عملکرد 
صحیح سیستم پیش تصفیه رابطه مستقیم 
با کیفیت و هزینه تمام شده آب شیرین 
تولیــدی را دارد، بنابراین بهبود راندمان 
سیســتم پیش تصفیه جزو دغدغه های 
تولیدکننــدگان آب و همین طور فولاد 
شرکت  است.مدیرعامل  بوده  هرمزگان 
فولاد هرمــزگان بیان کــرد: با توجه 
به جلســات متعدد فنی و بازرگانی با 
تامین کننده این ماده، مقادیری از محصول 
شناسایی شده در حال حاضر با حمایت 
واحدهای بهره بــرداری و خرید تامین 
شــده و یک عدد فیلتر شنی در ناحیه 
آب شــیرین کن آب دریا به انضمام یک 
عدد فیلتر تحت فشار در ناحیه سیستم 
خنک کاری کوره های ذوب به صورت 
پایلــوت در حــال انجام تســت های 
عملکردی و بررســی های فنی اســت.
معروفخانی در پایان بیان کرد: امید است 
در شرایط کم آبی و خشکسالی کشور و 
لزوم تامین آب شیرین با حداقل هزینه و 
با حصول نتایج مطلوب، شاهد افزایش 
راندمان تولید و بهبود کیفیت آب تولیدی 
با صرف هزینه کمتر باشیم. همچنین در 
صورت مشاهده نتیجه مطلوب استفاده از 
این ماده، تغییرات بزرگ و سیستماتیک و 
رفع معضل آلودگی از آب شیرین کن های 

منطقه رخ خواهد داد.

با حضور مدیرعامل فولاد هرمزگان انجام شد 

تست میدانی شن سیلیسی فعال شده آب شیرین کن برای اولین بار در کشور
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  گــروه خبــر// امام جمعــه اهل ســنت بندرعباس به 
مناســبت روز خبرنگار، ضمن گرامیداشت روز خبرنگار و 
تجلیل از همکاری رســانه ها در پوشــش اخبار این حوزه 
گفت: حرمت قلم از نگاه دین بسیار بالاست و اهالی رسانه 
 باید از این منظر به آن توجه جدی داشــته باشــند، چرا که 
قلم زدن در عرصه اطلاع رســانی یک رسالت است و باید 
حرمت آن را نگه داشت.به گزارش خبرنگار دریا ؛ شیخ یوسف 
جمالی با بیان اینکــه خداوند متعال به برخی از موضوعات 
قسم خورده است، افزود: یکی از این موضوعات مهم، قسم 
به قلم است که خداوند در قرآن کریم به آن اشاره کرده است.

به گفته امام جمعه اهل سنت بندرعباس، مسیر تاریخ با قلم 
تغییر می کند و امتی که بیشتر اهل قلم بوده و با دانش سر و 
کار داشته باشد، به همان نسبت توفیق بیشتری خواهد داشت.

وی با قدردانــی از عملکرد خبرنگاران در انعکاس اخبار و 
مطالبه گری، تصریح کرد: ما نیز به نوبه خود مشکلات مردم 
را بیان می کنیم و رسانه ها یاری گر ما در انعکاس مشکلات 
هســتند و به دلیل عملکردی که در تعامل با ما داشــتند از 
تلاش آنها قدردانی می کنیم.امام جمعه اهل سنت بندرعباس 
همچنین در این نشست با محکوم کردن حمله تروریستی به 
شاهچراغ شیراز افزود: داعش جز تخریب، فلاکت و بدبختی 
برای جهان اسلام دستاوردی نداشته و مطمئنا جهان اسلام از 
این اقدامات دوری جســته و آن را محکوم می کند و جامعه 
اهل ســنت خود را هم درد خانواده های داغ دیده می داند.

وی در پاســخ به سوال خبرنگار دریا در خصوص وضعیت 
مکتب خانه ها گفت: این مکتب خانه بصورت سنتی و شیوه 
 اقدام به آموزش قرآن مــی کنند که در حال حاضر بیش از 
50 هــزار قرآن آموز در هرمزگان، فارس و بوشــهر داریم. 
جمالی در خصوص بحث انتخابات مجلس نیز تاکید کرد از 
هیچ کاندیدایی حتی اهل سنت حمایت نمی کند. وی بااشاره 
به کمبودهای مرکز و تجهیزات درمانی، اظهار امیدواری کرد 
با راه اندازی بیمارستان های جدید در استان، بخشی از این 
کمبودها برطرف شــود. وی از خدمت رسانی سپاه در زلزله 
سال گذشته سایه خوش قدردانی کرد. گفتنی است، در پایان 
این مراسم از تلاش خبرنگاران در انعکاس اخبار تجلیل به 

عمل آمد.

گروه خبر // استاندار هرمزگان با اشاره 
به اهمیت اقتصاد دریاپایه گفت: به منظور 
از ظرفیت های  بهتر  بهره مندی هر چه 
اقتصادی دریا ضروری اســت هر چه 
ســریعتر کارگروه تجارت دریاپایه در 

استان راه اندازی شود.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، اســتاندار 
هرمزگان در نشست کارگروه دریامحور، 
دریامحور  تجارت  کارگروه  اظهارداشت: 
به دبیری سازمان صمت استان راه اندازی 
شود و در این کارگروه از ظرفیت نخبگان، 
اندیشــکده ها، دانشــگاهیان و بخــش 
خصوصی و دولتی اســتفاده شود. مهدی 
دوستی با تاکید بر لزوم توسعه بنادر کوچک 

و تجارت خرد، بیان کرد: در این مهم باید 
ســه مولفه ی تامین نظرات ستاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز، توجه به ظرفیت های 
موجود و تقاضا محوری در توسعه مورد 
توجه قرار گیرد .دوستی، خدمات دریایی را 
مسئله ای مهم دانست و گفت: باید خدمات 
دریایی را شناسایی کنیم و برای بخشی از 
خدمات که مرتبط با حوزه ی بیمه است،  
بیمه های دولتی را فعال کنیم .وی افزود: باید 
با تشکیل یک دبیرخانه قوی برای کارگروه 
اقتصاد دریامحــور و ایجاد کارگروه هایی 
ذیل آن  مانند کارگروه تخصصی تجارت 
دریایی و تعریف پروژه های مختلفی مانند 
پایــش تصویری بنــادر و هر چیزی که 

می تواند ما را در توسعه و رقابت با بنادر 
منطقه کمک کند، تصمیم گیری های دقیقی 
داشته باشیم.اســتاندار هرمزگان با تاکید 
بر لزوم ایجاد تعادل میان تجارت خرد و 
کلان، عنوان کرد: علاقمند هستم هر بخش 
از کارگروه دریاپایه اســتان را به یکی از 
اندیشــکده های برتر کشوری وصل کنیم 
تا ایده ها و مســائل دقیق و متخصصانه 
مطرح شــود.وی ادامه داد: کارگروه باید 
مشخص کند که قرار است به کجا برسیم؟ 
مطلوب مان چیست، چه رویدادهایی را باید 
برگزار کنیم و از چه ظرفیت های دولتی و 
غیر دولتی استفاده کنیم  .نماینده عالی دولت 
در استان هرمزگان، تصریح کرد: کارگروه 

اســتانی اقتصاد دریا پایه از کارگروه ملی 
هم می تواند کارساز تر باشد چرا که ما در 
استان مثال های ملموس برای موضوعات 
مرتبط با دریا، داریم.نماینده عالی دولت 
در استان هرمزگان، ادامه داد: برای جلسه 
آینده باید اعضای کارگــروه دریامحور، 
ساختارهای پیشنهادی خود شامل اعضا، 
میهمانان، اندیشکده ها و ... را اعلام کنند 
تا تصمیم نهایــی در رابطه با این کارگروه  

تجــارت دریا محور گرفته شــود.وی با 
اشــاره به ضرورت  راه انــدازی کارگروه 
تجارت دریامحور افزود:  در جلسه آینده 
ذیل  کارگروه های  تا  برنامه ریزی شــود 
کارگروه اصلی نیز پیشــنهاد داده شود و 
اعضای آن نیز مشخص شود.گفتنی است 
در این نشست ســازمان صنعت، معدن، 
تجارت اســتان به  عنوان دبیر کارگروه 

تجارت دریامحور انتخاب شد.

استاندار هرمزگان تاکید کرد

لزوم توسعه بنادر کوچک و تجارت خرد در استان 

پشت پرده سیاست 

  
ارز آزاد شده در بانک اروپایی

وزیر خارجه  کشــورمان با بیان این که هیچ گاه دنبال توافق موقت و کم در مقابل کم 
نبوده ایم، افزود:تبدیل واحد پول های بلوکه شده ایران به یورو چندروز تا چند هفته طول 
می کشد.سپس به حساب ما در یکی از کشورهای منطقه واریز می شود . با نهایی شدن 
توافق میان ایران و آمریکا بر ســر تبادل زندانیان و آزادسازی اموال کشورمان در کره 
جنوبی ، این گمانه زنی در رسانه های داخلی و خارجی شکل گرفت که چنین توافقی 
چه میزان می تواند به توافق اصلی که توافق بر سر احیای برجام و رفع تحریم هاست 
کمک کند . وزیر خارجه ایران در نشســت خبری به مناسبت روز خبرنگار در پاسخ 
به سوال خراســان در این خصوص با بیان این که مسیر دیپلماسی برای لغو تحریم ها 
و بازگشــت همه طرف ها به تعهدات برجامی خود همچنان توسط ایران دنبال می شود 
و فعالیت ها در این زمینه ادامه دارد، افزود: وقتی که به نقطه نهایی کار رســیدیم در این 
زمینه اطلاع رسانی خواهیم کرد.وی با این حال گفت : ماه هاست گفت وگوها، مذاکرات و 
تبادل پیام های غیرمستقیم با طرف آمریکایی را روی میز داریم. در این مسیر مایلم تأکید 
کنم ما هیچ گاه دنبال یک توافق موقت یا توافق کم در مقابل کم نبوده ایم و نخواهیم بود.

وزیرخارجه درباره موضوع تبادل و این اتهام غربی ها که ایران در قبال آزادی زندانیان 
دوتابعیتی ، اموال خود را گرفته نیز افزود : مسئله زندانیان یک موضوع کاملا انسانی است، 
ما هیچ ارتباطی بین موضوع تبادل زندانیان به عنوان یک بحث انسانی و پرونده با مسئله 
آزادسازی اموال و دارایی های خود نزد بانک های خارجی قائل نیستیم.امیرعبداللهیان 
موضوع جدیدی را توضیح داد و گفت که در توافق تنظیم شده بین ما و طرف آمریکایی 
با وساطت کشور ثالث،   صورت جلســه ای درباره چگونگی تبادل زندانیان به عنوان 
یک موضوع انسانی داریم و صورت جلسه جدا و دیگری داریم به عنوان مطالبه حقمان 
در آزادسازی اموال بلوکه شده ایران نزد برخی از بانک ها .  وزیرخارجه کشورمان در 
این نشست خبری همچنین به سوالات خبرنگاران در خصوص آخرین وضعیت روابط 
 با عربســتان ، مصر و آذربایجان و... پاســخ داد که نکات مهم این پاسخ ها را در ادامه 
می خوانید .*در جریان سفری که در آینده نزدیک به ریاض خواهم داشت سفیر جدید 
ایران در ریاض نیز همراه من خواهد بود و ماموریت خود در عربستان را آغاز می کند. 
سفیر عربســتان در تهران نیز به زودی فعالیت خود را آغاز خواهد کرد.طولانی شدن 
استقرار سفرای ایران و عربستان به دلیل تعطیلات طولانی بعد از عید قربان و پیوند آن 
با تعطیلات تابستانی در عربستان بود.*یک زمانی که بیش از ۶0 درصد خاک سوریه 
به تصرف داعش درآمده بود و یک سوم اراضی عراق در کنترل داعش قرار گرفته بود 
داعش عملیات  را در داخل عربستان انجام داد. آن زمان من معاون وزیر خارجه بودم. 
سردار سلیمانی به من گفت، در سفری که به عربستان می روید به مقامات عربستان بگویید 
با وجود اختلافات و تفاوت دیدگاه هایی که با هم داریم، اما اگر روزی داعش بخواهد 
در داخل عربســتان علیه عربستان اقدام بکند، روی ما حساب کند. ما حتی در کمک 
به عربســتان در مبارزه با داعش و تروریسم هیچ خط قرمزی نداریم و کمک خواهیم 
کرد.  *در توافق اخیر ایران با آمریکا درباره بحث تبادل زندانیان و آزادسازی بخشی از 
پول های بلوکه شده ایران، ماه ها بود که در مسیر دیپلماسی و مذاکره کار ادامه داشت و 
تبادل پیام های غیر مستقیمی با طرف آمریکایی در حال انجام است.* اموال مسدود شده 
ایران که پنج شنبه گذشته آزاد شد از کره جنوبی به یک بانک اروپایی منتقل شده، در 
توافق اولیه این موضوع وجود داشت که به دلیل میزان شش میلیارد دلار پولی که قرار 
بود جابه جا شود و طبق نظر کارشناسی این جابه جایی توسط بانک مرکزی کره ممکن 
بود که یک شوک به سیستم بانکی این کشور وارد کند قرار شده بود که این موضوع در 
چند مرحله انجام شود ولی در نهایت این توافق صورت گرفت که به جز بخش محدودی، 
بقیه به یک بانک اروپایی منتقل  و در اروپا این پول تبدیل به یورو شود و تبدیل شدن 
این میزان پول به یورو روند چند روزه  یا چند هفته ای دارد. بعد از این که کل دارایی به 

یورو تبدیل می شود، قرار است به حساب ما در یکی از کشورهای منطقه واریز شود.

* بر اســاس توافق صورت گرفته، ما با دارایی های آزاد شده می توانیم هر 
کالای غیر تحریمی را که نیاز داریم به وسیله این دارایی ها تهیه کنیم.

* وقتی عازم سفر پاکستان بودم از طرف ثالثی پیام دریافت کردم که آمریکا 
گفته در توافق جدی هســتیم و اگر تاخیری ایجاد شده مسئله فنی است و 
ملاحظه سیاســی نیســت. اگر طرفی بخواهد در این زمینه مدعی باشد ما 
هستیم؛ چرا که مدتی به دلیل رفتارهای یک جانبه آمریکا دارایی های ایران 

در کره مسدود شد.
تازه های مطبوعات

جام جم- واقعیت این اســت که در سال های اخیر و به ویژه پس از تشدید 
تحریم ها در دوران دونالد ترامپ، کشورمان با چنان فشار تحریمی روبه رو 
شــده  که آزادسازی شــش میلیارد دلار پول بلوکه شده در برابر آن ناچیز 
است. از این رو برای حفظ آثار مثبت توافق اخیر و آرامش بازار، نباید فضا 
را طوری نشان داد که افکارعمومی گمان کند این توافق همه مشکلات را 

از سر راه اقتصاد خواهد برداشت.
کیهان - اخباری که از ثبت نام اصلاح طلبان منتشــر شــده شواهدی دال 
بر تصمیم جدی جریان اصلاحات برای تصاحب کرســی های مجلس در 
سال آینده است.البته باید گفت بخشی از دلیل هجوم مدعیان اصلاحات در 
پیش ثبت نام انتخابات به این موضوع برمی گردد که آن ها قصد دارند از سبد 
ردصلاحیت شورای نگهبان، ماهی بیشتری برای اعتراض و هجمه علیه این 
نهاد صید کنند. تاکتیکی که در انتخابات های پیشین نیز آن را اجرا کرده اند.

 اعتماد - این روزنامه با دفاع از نمادهای پیراهن پرســپولیس نوشت: اگر 
قرار باشــد نماد های از پیش موجود بعد از استفاده یک گروه متعلق به آن 
گروه شوند آن وقت تکلیف بسیاری از نماد های اسلامی که توسط گروه های 
تروریســتی تکفیری نظیر داعش و جبهه النصره و القاعده استفاده می شود، 
چیســت؟  آیا کسی می پذیرد دیگر کسی از این عبارات در طراحی پرچم 

و لوگو استفاده نکند، چون یک گروه تکفیری از آن ها سوءاستفاده کرده؟
 فرهیختگان-این روزنامه با اشــاره به فعالیت هــای انتخاباتی بذرپاش 
نوشــت:جامعه در انتظار تحول واقعی روی زمین اســت. مسکن که یکی 
از اساسی ترین و شاید ابرچالش کشور است، چندین برابر آن صندلی های 
احتمالی مجلس ارزش دارد. چه بســا اگر وزیری در ماموریت وزارتخانه 
موفق شود، نیازی به »رفیق« در بهارستان ندارد.کارنامه اش جای ۲0 نماینده 
مجلس حرف می زند. حتی برای رایزنی و نقش آفرینی به نظرســنجی هایی 
نیاز نداریم که ۴١ درصد از ١۴۲ درصد رای داشته باشد. مخاطب این کارها 

را فعل سیاسی در انتخابات می فهمد نه چیز دیگری.
جوان- در روز های اخیر با افزایش موج ســفر های تابســتانی و افزایش 
ســوخت گیری خودرو ها بار دیگر ازدحام مقابل جایگاه های ســوخت 
افزایش یافته است. برخی شبکه های اجتماعی با سوءاستفاده از این اتفاق، 
بار دیگر بحث شایعه افزایش قیمت سوخت را به راه انداخته اند و اصرار بر 

افزایش قیمت سوخت در روز های آینده دارند.
انعکاس

جماران نوشــت: اســدا... بادامچیان، دبیرکل حزب موتلفه گفت:وزارت 
کشور باید با اعلام اسامی تمام افرادی که در انتخابات مجلس پیش ثبت نام 
کرده اند، برای آحاد ملت شفاف سازی کند تا دیگر فردی نتواند سیاست را 
 بــه بازی بگیرد و در جایی اعلام کند ثبت نام کرده و جای دیگری تکذیب 

کند.

شوراي شهر بندرعباس در دوره ششم را باید پرحاشیه ترین 
 دوره شوراهاي بندرعباس نامید، شــورایي که از جواناني 
با انگیزه تشکیل شده بود که در صورت صرف انرژي خود 
براي پیشــبرد امور شهر بندرعباس مي توانستند طرحي نو 
در اندازند. خامي و ناپختگي اعضاي جوان این شورا باعث 
شد تا خیلي زود سیاسیون پشت پرده عنان اعضاي شورا را 
 در دســت گرفته و با تحریک حس قدرت طلبي و شهوت 
دیده شــدن، شوراي شــهر بندرعباس را به دو شقه تبدیل 
نمایند. اکثریت پیروز شــوراي بندرعباس که دوسال تمام 
مناصب و کمیسیون هاي تخصصي شورا را بر عهده داشتند، 
با خروج از قبل برنامه ریزي شده رئیس سابق شورا بعنوان 
محور اصلي درگیري با گروه اقلیت، دچار فروپاشي شده و 
حالا دیگر به اقلیت شــورا مبدل شده اند.اقلیتي که حاضر 
به انتقال قدرت در شــورا نیستند و آخرین نفس هاي خود 
را براي حفظ ســمت ها و کمیســیون هاي شورا مي کشد. 
اقلیتی که حالا حاضر اســت زیر میز بازي بزند تا جایگاه 
خود را حفظ نماید.در هر صــورت بازنده اصلي این قمار 
بي حاصل شــوراي شــهر، مردم بندرعباس خواهند بود. 
اینجاســت که نقش دستگاه هاي حاکمیتي ناظر بر شوراي 
شــهر پررنگ تر مي شود. قانون همیشه راه حلی برای حل 
این قبیل مشکلات پیش روی مســئولین امر نهاده است و 
آن هم برگزاری جلســه فوق العاده توسط فرماندار است.  
پس از این همه حواشــي هنوز مشخص نیست فرمانداري 
 بندرعبــاس در کجاي ایــن قصه پرغصه قــرار گرفته و 
علي رغم نقش موثري که در قانون به فرمانداري داده شده، 
چرا فرمانداري بندرعباس اقدامي براي احقاق حقوق از دست 
رفته شهروندان بندرعباسي انجام نمي دهد؟ هنر فرمانداران 
این اســت که در مواقع بحران با اســتفاده از ابزار حاکمیتي  
بتوانند چالش هــا را مرتفع نمایند. لــذا توقع عموم مردم 
اقدام فوری و پیشگیرانه فرمانداری است و اگر فرمانداری 
به موقع وارد عمل می شــد، خیلی زودتــر از اینها از بروز 
چنین مشکلاتی جلوگیری می شد. امیدواریم بزودی شاهد 
اقدام جدی تر فرمانداری بندرعباس در انجام وظایف قانونی 
و تذکر به اعضا و اقدامات خلاف شــان و جایگاه اعضای 
شورا باشیم. شاید یکبار اقدام جدی و قاطع فرمانداری برای 

همیشه اختلاف و کارشکنی را از چهره شهر بزداید.
   علی زارعی

شورای شهر و سکوت مسئولین 

سرمقاله

گــروه خبر //  معــاون فنی و نگهــداری اداره 
کل بنــادر و دریانــوردی هرمــزگان گفــت: 
 پــس از اتمام عملیــات تعمیرات اساســی و 
زیر آبی ۲ فروند شــناور در حوضچه سرســره 
تعمیراتی بندر شهید رجایی، فعالیت  این شناورها 

از سر گرفته شد.  
     به گزارش خبرنگار دریا ؛ »فریدون پیشدار« اظهار

  کرد: یدک کش »نجف« اعزامی از بندر بوشهر و شناور 
»مولتی کت مراد ۲«  متعلق به بندر شــهید رجایی 
بعــد از اتمام عملیات تعمیر اساســی و زیرآب در 

حوضچه سرســره تعمیراتی این بندر وارد چرخه 
 خدمات دریایی شــدند.وی ادامــه داد: با آماده به

 کار شــدن یدک کش نجف و مولتی کت مراد۲ به 
دست توانمند متخصصان داخلی ، توان عملیاتی  بنادر 
کشور حفظ خواهد شد. معاون فنی و نگهداری اداره 

کل بنادر و دریانوردی هرمزگان، عمده تعمیرات این 
شناورها را شامل داکینگ، زنگ زدایی، شستشوی 
بدنه زیــر آبی و روآبی، شستشــو و تمیز کاری و 
لایروبی مخازن مختلف شناور و تعمیرات سیستم های 
مختلف لوله کشی و از همه مهم تر تعمیرات سیستم 
مانور و رانش شــناورها عنوان کرد که تمام مراحل 
مختلف تعمیرات زیر نظر موسسات رده بندی داخلی 

انجام شد. 

تعمیر اساسی وبه آب اندازی  ۲ فروند شناور در بندر شهید رجایی 

امام جمعه اهل سنت در نشست با خبرنگاران:
  حمله داعش به شاهچراغ را محکوم می کنیم

گروه خبر // طبق آمار ما برای تکمیل 
تمامی پروژه های نیمه تمام اســتان 
بیــش از ۲۲ هزار میلیارد هزینه نیاز 
است و این پروژه ها در راستای ارتقای 

شاخص هایی برنامه ریزی شده اند. 
  ابراهیم شــاکری زاده رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان 
در نشست با خبرنگاران اظهارکرد:بخش 
اعظم اعتبارات و جهــت گیری ما به 

سمت زیرساخت ها می رود به عنوان 
مثال آبرسانی با تانکر به روستاها طبق 
موافقتنامه ها یکــی از موارد مصرف 
اعتبارات اســت و تا زمانی که مواردی 
از این دست زیاد باشد تمرکز ما بر روی 
سرمایه گذاری توسعه شاخص های رفع 
فقر ضعیف خواهد بود. رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان 
در پاســخ به سوال یکی از خبرنگاران 
در رابطه با علل جایگاه پایین اســتان 
در کســب بودجه علی رغم رتبه های 
بــالای درآمدزایی در کشــور، با بیان 
ســهم ۴ درصدی و رتبه پنجم استان 
هرمزگان از کســب درآمدها کشوری، 
اضافه کــرد: تخصیص و توزیع بودجه 
حتی در موارد کســب مازاد ســرمایه 
تکلیفی نیز مشروط و بر اساس قواعد 

خاصی اســت چرا که اگر بنا بر توزیع 
بودجه مطابق با کسب درآمد بود استان 
تهران نیز که پنجاه و چهار درصد کسب 
سرمایه را در آمار خود دارد باید نیمی 
از بودجــه را در اختیار می گرفت که 
این کار فاقد توجیه و شــرط توســعه 
متوازن است.وی عنوان کرد: سرشماری 
قریب به دوهزار روستا در سطح استان 
انجام شــده و فرمانداری ها متولی این 
کار هســتند اما وقتی نظارت ها دقیق 
نباشد برخی از روستاها از قلم می افتند 
که این اتفاق با توجه به سرشــماری 
 اینترنتی در سال 95 و تخلف بعضی از 
دهیاری ها در ثبت آمار اهالی روستاها 
به نام روستاهای دیگر رخ داد که بخشی 
از تخلفات با تطبیق کدپستی و کدملی 
اصلاح شــد ولی مــواردی که قابلیت 

اطلاعات هویتی  با  الصاق کدپســتی 
نبــود باقی ماند که بــا نظارت میدانی 
کشف و اصلاح می شود.شاکری زاده در 
خصوص سوال یکی از خبرنگاران در 
 رابطه با نابرابری تراز منابع و مصارف 
پنج بانک خصوصی در اســتان افزود: 
 طبق آمار ما بانک های سطح استان حتی 
بانک های خصوصی در ارائه تسهیلات 
درون اســتانی همــکاری دارنــد اما 
اختیارات شعب به نسبت مراکز اصلی 
در خصوص ارائه این تسهیلات محدود 
می باشد.به گزارش برنا ، رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان  
در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در 
رابطه با نقل قولی از مصاحبه استاندار 
هرمــزگان که طبق آن آمــار  3000 
پروژه نیمه تمام اســتان که سودآوری 

آن هــا جای بحث دارد و برای تکمیل 
نیز نیاز به تامین اعتبار ١۴000 میلیارد 
تومانی دارند، مطرح  شــده بود؛ اظهار 
 کــرد: طبق آمار ما برای تکمیل تمامی 
پروژه هــای نیمه تمام اســتان بیش 
از ۲۲ هــزار میلیــارد هزینــه نیاز 
اســت و این پــروژه ها در راســتای 
ریزی  برنامه  هایی   ارتقای شــاخص 
شــده اند که با بهره بــرداری از آن ها 
زیرســاخت های مناطق بهبود خواهد 
یافت چرا که مکانیزم تعریف پروژه از سه 
مسیر تقاضا محور، بر اساس تصمیم بدنه 
سیاسی و یا برنامه محوری می گذرد که 
 در هرصورت این پروژه ها در بالابردن 
 شاخص ها نقش مهمی دارند اما گاهی این 
توازن ها ممکن است درست نباشد که 

این نقد وارد است.

تکمیل پروژه های عمرانی استان، نیازمند ۲۲ هزار میلیارد اعتبار 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان: 
تشکل ها نقش تاثیرگذاری در صیانت از منابع طبیعی دارند 
  گروه خبر // نشست مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان 
و رئیس اداره آموزش و ترویج با اعضای تشــکل های مردمی به 
مناســبت روز تشکل ها برگزار شــد .به گزارش خبرنگار دریا ؛ 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان در  نشست با اعضای 
تشکلها گفت: طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در کشور به 
ســرعت و با کیفیت خوبی در حال پیشرفت است.وی افزود: سهم 
هرمزگان در این طرح مردمی سالانه ۶ میلیون و 500 هزار اصله 
 می باشد و سهم مشارکت تشکل ها و مردم دراین طرح با استفاده از 
دانش بومی غیرقابل انکار است.موسوی گفت: در حوزه آبخیزداری 
مردم و خیرین کارهای بسیار خوبی انجام داده اند که جای تشکر و 
قدردانی دارد.وی افزود: هرمزگان با دارا بودن نوار ساحلی گسترده  
پتانسیل های زیادی دارد که باید مورد بهره برداری اصولی و حفاظتی 
قرار بگیرد .مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گفت: احیا توسعه و 
بهره برداری از عرصه هاي طبیعي جزو وظایف ذاتی ماست که در 
قالب طرحهای فنی مورد مدیریت اصولی و احیا قرار بگیرد.موسوی 
تصریح کرد: هرمزگان استانی است که میزان مشارکت های مردمی 
بسیار چشمگیر و قابل توجه است و جوامع محلی همیشه بصورت 
داوطلبانه پای کار احیا توسعه و صیانت از عرصه هاي طبیعي بوده 
و هستند.وی گفت: میزان تولید نهال در هرمزگان سالانه سه میلیون 
اصله نهال حرا اســت که آمادگی داریم این کار را به تشــکل ها و 
 مردم واگذار نماییم.وی افزود: بسیاری از اقدامات در منابع طبیعی را 
می توان به شــرکت های تعاونی و تشکل های مردمی واگذار کرد 
تا میزان مشارکت افزایش یابد. کارهای مردمی همیشه ماندگار و 

اصولی بوده باید از این ظرفیت بهره برد.

پایان مسابقات قهرمانی اسکیت رول بال 
پسران و دختران هرمزگان

  گروه خبر //  اســکیت رول بال ١0 تا ١۴ سال دختران 
و پســران ، با حضور 3تیم ) نظری جوان _ کیان اســکیت 
میناب و آرتمیس بندرعباس( به میزبانی شهرستان میناب 
برگزار گردید که در پایان تیم کیان اسکیت پسران میناب، با 
۲ برد ، نظری جوان دختران با یک مساوی و برد با تفاضل 
 مســاوی و گل زده بیشــتر به عنوان قهرمانی این دوره از 

رقابت ها رسیدند.
   به گزارش خبرنگار دریا ، شــایان ذکر است ، تیم پسران 
آرتمیس عنوان نایب قهرمانی را کسب کردند ، و در مسابقات 
دختران/ تیم کیان اســکیت میناب عنوان نایب قهرمانی ، 

آرتمیس مقام سومی را کسب کردند.

   

یادداشت

بازماندگی از تحصیل دانش آموزان محروم

از یک طرف اعلام می شــود که دریافــت پول تحت هر عنوانی به 
غیر از کتاب و بیمه در مدارس دولتی ممنوع اســت و از آن طرف 
حتی برای تحویل کارنامه دانش آموزان بایســتی والدین در برخی 
 مــدارس هزینه دهنــد واز طرفی به بهانه هــای مختلف از والدین 
کمک های اجباری درخواست می شود. در استانی مانند هرمزگان 
که در صدر استان های دارای رکورد فقر و فلاکت و بیکاری و گرانی 
است، والدین در روستاها و محلات محروم نه تنها توانایی کمک به 
مدرسه را ندارند که  برخی حتی توانایی پرداخت هزینه های کتاب 
و بیمه را هم ندارند و گاهی می شــنویم که برخی از والدین بدلیل 
عدم استطاعت مالی برای پرداخت همین هزینه ها مجبور می شوند 
یا تصمیم می گیرند فرزندان شان را در مدرسه ثبت نام نکنند و این 
دانش آموزان محروم و مستضعف، از تحصیل بازمی مانند. متاسفانه 
در بیشــتر روستاها و محلات، خانواده های زیادی با مشکل تامین 
هزینه های تحصیل و... مواجهند. ســال گذشــته گزارشی از ترک 
تحصیلی دانش آموزان برخی مناطق از جمله تیرور میناب منتشــر 
کردیم و امســال نیز خبرهای خوبی از این مناطق شنیده نمی شود 
که ضرورت دارد متولیان مربوطه در این حوزه اقدام عاجل مناسبی 
را داشــته باشــند. موضوع دیگر اینکه در حالی کلاس های درس 
از چند هفته آینده بازگشــایی می شــوند که خانواده های محروم 
دغدغــه تامین لباس و کیف و کفش ونوشــت افــزار و... فرزندان 
دانش آموزشان برای رفتن مدرسه را دارند. متاسفانه خانواده های 
 زیادی هستند که حتی برای معیشت فرزندان شان درمانده اند وتوان 
پهن کردن ســفره در ســه وعده غذایی را هم ندارند وبرای درمان 
بیمــاری اعضای خانــواده با مشــکل مواجهند، با این شــرایط 
چطور می توان انتظار داشــت که آنها بتوانند برای فرزندان شــان 
 لبــاس و کفش و... تهیه کنند؟ در این شــرایط بایســتی نهادهای 
حمایتی، انقلابی، خیرین، صنایع در راســتای انجام مسئولیت های 
اجتماعی شــان برای تامیــن لباس و کیف و کفش، نوشــت افزار  
و... دانش آموزان بی بضاعت در اســتانی ماننــد هرمزگان که در 
فقر و فلاکت و محرومیت صدرنشــین استان های کشور است، وارد 
 گود شــوند و این نیازها را تامین کنند تا دغدغه ای به دغدغه این 
خانواده های محروم اضافه نشــود. از طرفی هم برای صبحانه، شیر 
و مواد غذایی دانش آموزان محروم اســتان بایســتی چاره اندیشی 
شــود تا از سوء تغذیه آنها جلوگیری شود.   سرویس مدارس یکی 
دیگر از دغدغه والدین است و درحالیکه در اواخر مرداد هستیم، اما 
هنوز خبری از ساماندهی سرویس های مدارس و ثبت نام سرویس 
مدارس شنیده نمی شود و درصورت عدم اتخاذ تدابیر مناسب، بطور 
حتم امســال نیز دانش آموزان و والدین شان برای تامین سرویس 
مدرسه با مشکل مواجه می شوند. بایستی تصمیمات بگونه ای باشد 
که دانش آموزان و بخصوص خانواده های محروم و مســتضعف با 
مشکل مواجه نشوند و تحصیل رایگان به معنای واقعی رایگان شود 
و متولیان فقط بدنبال افزایش مدارس غیردولتی نباشــند و شرایط 
بگونه ای نشــود که محرومان کم کم از تحصیل بازبمانند و عدالت 

تحصیلی را شاهد نباشیم.

         علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359
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 گروه استان ها – بوشهر// استاندار بوشهر با بیان 
اینکه توسعه زیرساخت های بهداشتی و درمانی 
از اولویت های استان بوشهر است گفت: در این 

مسیر نهایت توان خود را به کار می گیریم.
   احمــد محمدی زاده در بازدیــد از پنج پروژه 
درمانی اســتان بوشــهر اظهار داشــت: توسعه 
زیرساخت های بهداشتی و درمانی از اولویت های 
استان بوشهر است و در این مسیر نهایت توان خود 
را بــه کار می گیریم.وی افزود: افزایش تخت های 
بیمارستانی و بهبود کیفیت خدمات درمانی مورد 
توجه و تاکید قرار دارد و از متولیان حوزه درمان 

انتظار دارم از همه ظرفیت موجود برای تحقق این 
مهم بهره ببرند.استاندار بوشهر با اشاره به ساخت 
بیمارســتان جایگزین فاطمه زهــرا )س( خاطر 
نشان کرد: بیمارستان مادر و کودک، با ١۸0 تخت 
مجهز و همچنیــن ١۲ اتاق زایمان و ۶ اتاق عمل 
و ١۴ تخت اقامتی مــادران با اعتبار حدود ۸00 

میلیارد تومان در حال احداث اســت.  وی اضافه 
کرد: انتظار داریم تا ۲ ســال آینده این بیمارستان 
وارد مدار شود.اســتاندار بوشهر گفت: بیمارستان 
مرکز بیماری های خاص نیز با ۶۴ تخت مجهز و 
اســتاندارد با اعتبار ۲00 میلیارد تومان در دست 
اجراســت و تا کمتر از یکســال آینده وارد مدار 

می شود. محمدی زاده تصریح کرد: حوزه بهداشت 
و درمان از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است و 
باید در تکمیل پروژه های این حوزه اهتمام خاصی 

داشته باشیم.
   اســتاندار بوشــهر همچنین از بیمارستان قائم، 
درمانــگاه فوق تخصصی ســپاه و بیمارســتان 

خصوصی بوشــهر نیز بازدید و بر لزوم تسریع در 
تکمیل طرح های نیمه تمام درمانی تاکید کرد.

استاندار بوشهر:

توسعه زیرساخت های سلامت از اولویت های استان بوشهر است

  گروه اســتان ها – بوشــهر  // مدیرکل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای اســتان بوشــهر با بیان اینکه اعزام ایمن زائران 
اربعین حســینی در اولویت این اداره کل اســت، گفت: کرایه 
اتوبوس از مبدا این استان به مرز شلمچه برای پیاده روی اربعین 
حسینی تعیین شــد.  عبدالکریم اخترشناس مدیرکل راهداری 
 و حمل و نقل جاده ای اســتان بوشــهر با اشاره به آغاز پیش 
فروش بلیت اتوبوس های اربعین از ۲١ مرداد از طریق سایت  
         .safar7۲۴ اظهار کرد: فعالیت اعزام کاروان های استان 
به مرز شلمچه از ۲7 مرداد ماه آغاز خواهد شد و تا ۲0 شهریور 
ماه ادامه دارد.وی با اشاره به اینکه عرضه بلیت اتوبوس از همه 
شهرستان های استان و به صورت عمده از پایانه بوشهر به سمت 
شلمچه می باشد، تصریح کرد: کرایه اتوبوس به ازای هر نفر از 
مبدا بوشهر به پایانه مرزی شلمچه برای اتوبوس  های ۲5 نفره 
5۸۶ هــزار تومان و اتوبوس  های ۴۴ نفره 3۴9 هزار تومان در 
نظر گرفته شده است.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
اســتان بوشهر با بیان اینکه از تمام ظرفیت ناوگان حمل و نقل 
جاده ای برای ارائه خدمات مطلوب به زائران اربعین حســینی 
استفاده می کنیم افزود: رایزنی هایی نیز انجام شده تا در صورت 
نیاز از ظرفیت ناوگان برخی دســتگاه های اجرایی و صنایع 
برای جابه جایی زائران اربعین خصوصا در برگشــت از مرز 
استفاده شود.اخترشناس همچنین به ایمن سازی مسیرهای تردد 
زائران اربعین حسینی در بوشهر اشاره کرد و گفت: فعال نمودن 
پیمانکاران حوزه ایمنی، لکه گیری و خط کشی، نصب علائم، 
بروز رسانی سیستم روشنایی، افزایش نظارت بر مجتمع های 
خدمات رفاهی بین راهی، پیش بینی فعالیت دو موکب در استان، 
حضور شیفتی همکاران در مرز شلمچه و برپایی میز خدمت در 
پایانه مسافری بوشهر جهت نظارت مستمر بر خدمات رسانی به 
زائران اربعین حسینی اجرا شده یا در دستور کار می باشد.رئیس 
کمیته حمل و نقل و ســوخت ستاد اربعین بوشهر تصریح کرد: 
مرکز مدیریت اطلاعات راه ها و حمل و نقل جاده ای بوشهر نیز 
به صورت صد درصدی از نظر سیســتمی و منابع انسانی برای 

پشتیبانی و رصد لحظه ای محورها آمادگی کامل دارد.

گروه استان ها – بوشهر//  رئیس هیئت والیبال استان 
بوشهر تعمیر و تجهیز سالن های والیبال در شهرهای 
اســتان را مورد تأکید  قرار داد و گفت: اکنون بوشهر 
بدون زمین والیبال ســاحلی و این مهم در این شهر 

ساحلی مغفول مانده است. 
  حســن بازدرهوا ، با اشاره به پیشرفت تیم های والیبال 
استان بوشهر اظهار داشت: اکنون ۲ تیم استان بوشهر در 
رقابت های لیگ برتر والیبال ساحلی حضور دارند.وی با 
تأکید بر توجه شرکت ها و صنایع استان بوشهر به حمایت 
از تیم های والیبال ساحلی استان بوشهر اضافه کرد: تیم های 
والیبال ساحلی پارس جنوبی و پیکان شهرستان دیر در 
پایان دوره مقدماتی رقابت های لیگ برتر والیبال ساحلی 
در رتبه های اول و دوم جدول این رقابت ها قرار گرفتند 
و ان شــاءالله در مرحله پایانی و فینال مسابقات بتوانند 
روی سکوی قهرمانی قرار بگیرند.رئیس هیئت والیبال 
استان بوشهر با بیان اینکه در والیبال سالنی اعزام تیم های 
سنی در رده های مختلف انجام می شود گفت: برای اعزام 

تیم های والیبال به رقابت های مختلف کشوری با مشکل 
مالی متعددی مواجه هستیم و تلاش می شود امسال بتوانیم 
در لیگ والیبال ســالنی تیم داری کنیم.بازدرهوا با اشاره 
به حضور سه نماینده تیم والیبال بانوان استان بوشهر در 
لیگ های کشــوری بیان کرد: برای برگزاری رقابت های 
بین المللی امید اســت با مشارکت اسپانسر و مسئولان، 
بوشهر امسال میزبان تورنمنت های والیبال ساحلی جهانی 
و آسیایی باشد.وی از ارتقا رتبه هیئت والیبال استان بوشهر 
در کشور خبر داد و خاطرنشان کرد: هیئت والیبال استان 
بوشــهر با توجه به عملکرد مطلوب در سال گذشته با 
صعود ١0 پله از رتبه ١۶ به ششــم کشوری صعود کرد.

رئیس هیئت والیبال استان بوشهر حضور تیم های والیبال 
اســتان در رقابت های لیگ برتر ساحلی، لیگ بانوان را 
از موفقیت های این هیئت در سال ١۴0١ دانست و بیان 

کرد: داوران والیبال این استان در رقابت های مختلف ملی 
و بین المللی حضور دارند که نشان از رشد فعالیت هیئت 
والیبال استان است.بازدرهوا با اشاره به وضعیت سالن های 
والیبال در سطح شهرهای استان بوشهر خاطرنشان کرد: 
سالن های والیبال اســتان بوشهر فرسوده و ضمن اینکه 
کف پوش ها بدون کیفیت و سالن های ورزشی فاقد کولر 
مطلوب هســتند و نبود تجهیزات در سالن های والیبال 
مشکلات ورزشکاران را دوچندان کرده است.وی با تأکید 
بر توجه به زیرساخت های ورزش والیبال در استان بوشهر 
افزود: امیدوارم بودجه لازم اختصاص یابد تا سالن ها به 
امکانــات و وســائل لازم مجهز شــوند، اکنون برخی 
سالن های والیبال استان بوشهر فاقد استفاده و آسیب رسان 
به ورزشــکاران است که امید می رود با تدابیر  مسئولان 
مشکلات و مطالبات ورزشکاران رشته والیبال برطرف 

شود.رئیس هیئت والیبال استان بوشهر با بیان اینکه اکنون 
تیم های والیبال از پر جمعیت ترین رشــته های ورزشی 
استان است خاطرنشان کرد: باشگاه های مختلفی در استان 
فعال است که اکنون ۶0 باشگاه والیبال در مرحله آماتور 
و در حال استعدادیابی هستند.بازدرهوا یکی از مشکلات 
مهم تیم های والیبال استان بوشهر را نبود اسپانسر و حامی 
دانست و بیان کرد: متأسفانه معضل اصلی ورزش استان 
بوشهر نبود اسپانسر اســت اکنون صنایع و شرکت های 
بزرگ در استان بوشهر از جمله پتروشیمی ها، صنایع نفتی 
و گاز فعالیت می کند ولی هیچ توجهی به تیم های ورزشی 
نمی کنند.وی ادامه داد: در این راستا افراد دلسوز و عاشق 
ورزش به صورت شــخصی در حل مشکلات ورزش 
والیبال استان بوشهر هزینه می کنند که نیاز است صنایع 
و شرکت ها مشکلات تیم های ورزشی در ابعاد گوناگون 

برطرف کنند.رئیس هیئت والیبال استان بوشهر با اشاره 
به ســاماندهی ۴ هزار ورزشکار رشته والیبال در استان 
تصریح کرد: این ورزشــکاران تحت بیمه ورزشی قرار 
گرفته اند.بازدرهوا نبود زمین والیبال ساحلی در بوشهر را 
یک معضل دانست و تأکید کرد: بوشهر با ساحل طولانی 
در حاشیه خلیج فارس از ظرفیت های مهمی برخوردار 
است که با توجه به توانمندی تیم والیبال ساحلی نیاز است 
زمین این رشته ورزشی در کنار ساحل بوشهر تأمین شود.
وی اختصاص زمین والیبال ساحلی در شهر بوشهر را یک 
ضرورت دانست و تصریح کرد: اکنون ورزشکاران رشته 
والیبال ساحلی بوشــهر برای تمرین و برگزاری مسابقه 
فاقد زمین هستند و این مهم در این شهر ساحلی مغفول 
مانده است.رئیس هیئت والیبال استان بوشهر تصریح کرد: 
ورزشکاران والیبال ســاحلی بدون تمرین به رقابت ها 
اعزام می شوند و جای تأسف دارد بوشهر با بیشترین مرز 
دریایی با خلیج فارس فاقد یک زمین استاندارد والیبال 

ساحلی است.

بوشهر در حاشیه خلیج فارس بدون زمین والیبال ساحلی 

مدیرکل دامپزشکی بوشهر:

 بیماری آپند در مزارع پرورش میگو کنترل شد
گروه اســتان ها – بوشــهر  // مدیرکل 
دامپزشکی اســتان بوشهر گفت: بیماری 
آپند ) aHPND ( در مــزارع پرورش 
میگو بوشهر کنترل شده اما نیاز است که 
مزرعه داران دقت بیشتری نیز اعمال کنند. 
  مهدی تنگستانی مکان در بازدید از سایت 
پرورش میگوی بویرات شهرستان دیلم اظهار 
کرد: نیاز اســت مطابق با موازین بهداشتی، 
در برداشت میگو تسریع شود.وی افزود: در 

صورتی که برداشت میگو از این مزارع انجام 
نشود امکان انتشار بیماری aHPND به 
سایر استخرها وجود دارد.مدیرکل دامپزشکی 
استان بوشهر تصریح کرد: بررسی های نشان 
می دهد که بخشی از میگوها در استخرهای 
پرورش این آبزی، از لحاظ ســن و سایز به 
اندازه تجاری رسیده و می توان برداشت انجام 
داد.تنگســتانی مکان ادامــه داد: در صورت 
اتلاف زمان و بــا توجه به احتمال تغییرات 

دمایی، امکان افزایش خسارات دور از ذهن 
نیســت.بیماری نکروز حاد هپاتوپانکراس 
)aHPND( مهمترین بیماری غیرویروسی 
میگوهای پرورشی است که با خصوصیاتی 
نظیر تلفات شدید طی 35 روز اول پرورش 
مشخص می شود. این بیماری طی سال های 
اولیه بروز ۲0١١ تا ۲0١۴ باعث کاهش ۲5 
درصدی تولید جهانی میگو شد از این جهت 
به تجارت جهانی صنعت میگو خســارات 

زیادی وارد کرده اســت.از علایم بالینی این 
بیماری کم رنگ یا سفید شدن هپاتوپانکراس 
بدلیل از دســت دادن رنگدانــه های بافت، 
کوچک شــدن مشخص )گاهی نصف اندازه 
معمول( هپاتوپانکراس، نرم بودن پوسته میگو 
و خالی یا نیمه پر بودن روده می توان اشاره 
کرد.شروع علائم بالینی و مرگ و میر معمولا 
در ده روز بعد از ذخیره سازی دیده می شود 
و در نهایت میتوان میگوهای مرده یا در حال 
مرگ را در کف اســتخر دید. بیماری نکروز 
حاد هپاتوپانکراس هم اکنون جزو لیســت 
 OIE بیماریهای اخطار کردنی سخت پوستان

است .

گروه استان ها – بوشهر//  مسئول پرورش زنبور عسل 
و کرم ابریشم جهاد کشاورزی استان بوشهر با اشاره 
به بیش از ۵۰ هزار هکتار درخت کُنار در استان گفت: 
پیش بینی می شود امسال کندوداران بیش از ۲ هزار تن 

عسل کُنار در استان بوشهر تولید کنند. 
   فرید صادقی زاده ،با بیان اینکه این اســتان هر ســاله 
پذیرای کندوداران برای تولید عسل است، اظهار داشت: 
استان بوشهر برای  پذیرش تولیدکنندگان عسل در برداشت 
عسل کُنار آماده است.وی با بیان اینکه هرساله تعداد قابل 
توجهی کندودار مهاجر از نقاط مختلف کشور از اواسط 
شهریور به قصد تولید و برداشت عسل کُنار در نقاط کشت 
درختان کُنار مستقر می شوند گفت: علاوه بر زنبورداران 

مهاجر ۶50 زنبوردار بومی استان نیز بعد از فصل تابستان 
در نقاط مذکور مســتقر می شوند.مسئول پرورش زنبور 
عسل و کرم ابریشم جهاد کشــاورزی استان بوشهر این 
استان را قطب تولید عسل کُنار دانست و بیان کرد: استان 
بوشــهر با بیش از 50 هزار هکتار درخت کُنار به عنوان 
قطب تولید عســل کُنار کشور است و پیش بینی می شود 
امسال بیش از ۲ هزار تن عسل کُنار مرغوب و با کیفیت 
توسط زنبورداران تولید شــود.صادقی زاده با بیان اینکه 
عســل کُنار  به سبب عطر، طعم و خواص منحصربه فرد 
و بازارپســند، مورد توجه ویژه قرار دارد گفت: برداشت 
عســل کُنار از آبان ماه آغاز می شــود.وی با بیان اینکه 
زنبورداران استان، امسال ۸00 تن عسل بهاره از مناطق 

کوهستانی و دشت های ساحلی این استان تولید و عرضه 
کردند گفت: از ۴05 هزار کندوهای زنبورعسل در استان 
بوشهر، ١05 هزار کندو مربوط به 700 زنبوردار بومی و 
300 هزار کندو در اختیــار ۲ هزار و 500 نفر زنبوردار 
غیربومی و مهاجر است.مسئول پرورش زنبور عسل و کرم 
ابریشم سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر، تنها مرجع 
قانونی صدور مجوز اسکان زنبورداران را جهاد کشاورزی 
یا تعاونی زنبورداران طرف قرارداد دانست و تأکید کرد: 
مالکین اراضی و مرتع داران نمی توانند بدون هماهنگی و 
اخذ مجوز با دستگاه های مذکور در اراضی خود زنبوردار 
مستقر کنند.صادقی زاده با تأکید بر رعایت فواصل و حریم 
زنبورداران در نقاط اسکان خاطرنشان کرد: با زنبورداران 
فاقد مجوز کوچ و اســکان که سبب بی نظمی و خسارت 
به زنبورداران قانونمند می شوند، ضمن برخورد قانونی به 

مراجع قانونی ذیصلاح معرفی می شوند.

گروه استان ها – بوشهر  // رئیس شرکت شهرک های 
صنعتی استان بوشهر گفت: با توجه به قابلیت ها و کارهای 
دانش بنیان و فناورانه انجام شده در جهاد دانشگاهی؛ 
این مجموعه می تواند نیاز صنعت استان را در مجموعه 
نفت و گاز، صنایع پائین دستی و سایر مزیت های استان 

از جمله در بخش آبزی پروری و خرما را تامین کند. 
   سید حســین حســینی در بازدید از نمایشگاه جهاد 
دانشگاهی بوشهر اظهار کرد: بخشی از کارهای مجموعه 
جهاد دانشگاهی به نوعی در شرکت شهرک های صنعتی 
نیز با هدف توانمندسازی واحدهای صنعتی انجام می شود.
وی افزود: می توان برای بهره مندی هر چه بیشــتر از این 
فعالیت هــا در قالب تفاهم نامه به صورت منســجم تر و 
هدف دارتر کار کرد.رئیس شــرکت شهرک های صنعتی 
استان بوشهر با اشاره به بخش های استارتاپی و ایده شو 
تصریح کرد: در این بخش با پارک علم و فناوری، دانشگاه 

خلیج فارس و بنیاد نخبگان یک سری مجموعه تفاهم نامه 
و کارهایی انجام شده است.حسینی ادامه داد: همچنین یک 
ســری کارهای دیگری از جمله برنامه راهبردی شرکت 
شهرک های صنعتی و سازمان صنایع کوچک انجام شده 
که باید به روز و برنامه راهبردی باید تنظیم شود.رئیس 
شرکت شهرک های صنعتی استان بوشهر گفت: بخشی از 
کارهای آمایش ســرزمین در مجموعه جهاد دانشگاهی 
انجام شده که بسیار مفید و مثمرثمر است و می توان امیدوار 
بود که مجموعه این کارهای انجام شده در صنعت و بازار 
تاثیرگذار و منجر به افزایش بهره وری شود.وی با اشاره به 
بهره برداری ۴70 واحد در مجموعه شهرک های صنعتی 
اســتان بوشهر یادآور شــد: در زمان حاضر ۲0 شهرک 
صنعتی در اســتان بوشهر وجود دارد که از این شمار ١۸ 
شهرک آن از ســوی سرمایه گذاران فعال هستند.به گفته 
حسینی با توجه به ضرورت شناسایی نیازهای فناورانه 

واحدهای صنعتی؛ مجموعه جهاد دانشگاهی می تواند در 
شناسایی نیازهای این واحدهای صنعتی موثر باشد.وی 
همچنین با تاکید به دانش بنیان شدن واحدهای صنعتی 
ادامــه داد: در زمان حاضر ١0 واحد صنعتی دانش بنیان 
شده و در این مسیر در حرکت هستند.حسینی یادآور شد: 
واحدهای فناور اگر تجاری سازی شوند امکان استقرار 
در واحدهــای صنعتی را دارند و همچنین شــرکت ها و 
واحدهای صنعتی فعال نیز باید برای بهره وری بیشتر از 
صنعت به ســمت فناوری و دانش گرایش داشته باشند.
نمایشگاه توانمندی و دستاوردهای جهاد دانشگاهی استان 
بوشهر در عمارت گلستان بوشهر در حوزه های مختلف با 
موضوع پژوهش و فناوری و اقتصاد دانش بنیان در حوزه 
آبزی پــروری و نفت و گاز، آموزش های توام با مهارت 
آموزی و مهارت آفرینی، تجاری سازی فناوری و فرهنگی 

و مطالعاتی از ۲۲ مرداد به مدت سه روز برپا شده است.

رئیس شرکت شهرک های صنعتی بوشهر:

جهاد دانشگاهی توان تامین نیاز مجموعه صنایع را در بوشهر دارد
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی خبر داد

 خروج ۸۵ درصد کالاهای رسوبی
 از بنادر استان بوشهر 

گروه استان ها – بوشــهر//  مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی ایران از خروج 
۸۵ درصد کالاهای رسوبی از بنادر استان 

بوشهر خبر داد.
  علی اکبر صفایی مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانــوردی ایران با اهدای لوح تقدیر به 
پــاس تلاش های ناظر گمرکات اســتان و 
مجموعه گمرکات استان بوشهر برای تعیین 
تکلیف و خروج کالاهای رسوبی در بنادر 

این استان تقدیر و تشکر کرد.
    در بخشی از این لوح تقدیر که به نیابت از 
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی ایران 
توســط مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 
بوشــهر به ناظر گمرکات استان بوشهر اهدا 

شد، آمده است: با عنایت به همکاری مؤثر 
و مستمر جنابعالی و همکاران آن حوزه با 
اداره کل بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر 
در تعیین تکلیف و خروج کالاهای رسوب 
شده در بنادر استان بوشهر اعم از کالاهای 
توقیفی مهلت منقضی شــده و بلاتکلیف و 
پیگیری های مســتمر جهت خروج بیش از 
۸5 درصد کالاهای رسوبی سنواتی از بنادر 
بوشهر، گناوه، کنگان و دیر که زمینه استفاده 
بهینه از تمامی ظرفیت ها و زیرساخت های 
بندری را فراهم ساخته است بدینوسیله از 
زحمات و مســاعی ارزنده شما و مجموعه 

تحت نظر قدردانی می شود.

نرخ بلیت اتوبوس اربعین در بوشهر اعلام شد 

تولید ۲ هزار تن عسل درخت کُنار در بوشهر 

عکس روز

علیرضا بهاری ساحل بندرعباس 

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی زیر خط فقر

cOm

 

خبر



4
چهارشنبه 25 مرداد 1402

29  محرم 1445

سال بیست و دوم شماره 4235 

فرهنگ و هنر

  گروه فرهنگی// معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری 
هرمزگان، ترویج کتاب و کتابخوانی را جزو گفتمان دولت ســیزدهم 
دانســت و گفت: جشنواره های کتابخوانی در سطوح مختلف برگزار 
شود .به گزارش خبرنگار دریا ؛ جلسه انجمن کتابخانه های عمومی 
استان هرمزگان به ریاست محسن خاکی نهاد معاون توسعه مدیریت و 
منابع استانداری هرمزگان برگزار شد.محسن خاکی نهاد در این نشست، 
اظهارداشت: ادبیات دولت مردمی ایران قوی، گفتمان امامین انقلاب 
اســت و با توجه به اینکه امامین انقلاب تاکیدات ویژه ای بر کتاب و 
کتابخوانی دارند باید فضای مناسبی برای ترویج این مهم ایجاد شود.

وی با اشاره به تاخیر ١۲ ساله در احداث کتابخانه ی مرکزی بندرعباس  
اظهارداشــت: جلسه ای با قید فوریت با شهرداری بندرعباس برگزار 
و موضوع تعیین تکلیف شــود.معاون استاندار هرمزگان با تاکید بر 
برگزاری جشنواره های مختلف کتابخوانی، گفت: برگزاری جشنواره 
کتابخوانی رضوی اقدامی مبارک است و توصیه می کنیم این جشنواره 
در سطح کارکنان دولت نیز برگزار شود و برای برگزاری این جشنواره 
آمادگی داریم.فرشاد محمدی مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی استان 
هرمزگان نیز در این نشست، کتابخانه های مرکزی را محلی برای بروز 
خلاقیت و پرورش ایده ها دانست و گفت: کلانشهرهای کشور دارای 
کتابخانه های مجهزی هستند که خدمات فرهنگی مختلفی را به مردم 
ارائه می کنند به عنوان نمونه کتابخانه های مرکزی مشهد و یزد بیش از 
50 خدمت را به دوستداران کتاب و کتابخوانی ارائه می کنند  .وی با اشاره 
به نیمه تمام ماندن پروژه ۶ هزار و ۸0۸ متر مربعی کتابخانه  مرکزی 
بندرعباس، اظهارداشت: بنا بوده است که معوض کتابخانه  مرکزی شهر 
که امروز به عنوان مرکز اسناد در اختیار شهرداری بندرعباس است، 
کتابخانه ی جدیدی احداث و تحویل شود اما بعد از ١۲ سال هنوز این 
اتقاق نیفتاده است.گفتنی است در این نشست احکام اعضای حقیقی 
و حقوقی انجمن کتابخانه های عمومی استان هرمزگان اعطا و فرشاد 
محمدی، علی بهرامشاهی، محدثه درویشی، منصورفرهادی، اسمعیل 
جهانگیری، محمد قویدل، ابراهیم شــاکری زاده، حمیدرضا زارعی و 

حاجبی به عضویت در این انجمن در آمدند.

 گــروه فرهنگی //  یک پژوهشــگر حقوق بین الملل 
کودکان با تاکید بر وظیفه فرهنگی ناشران، نویسندگان، 
مترجمان، کتاب فروشان و صفحه های فروش کتاب گفت: 
این گروه ها باید به مساله کار کودک توجه بیشتری کنند 
واگر بخواهند برای تبلیغ کالایی مانند کتاب، بیش از حد 

کودکان را مورد استثمار قرار بدهند، درست نیست. 
   محمدمهدی سیدناصری در گفت وگو با ایرنا با اشاره به فضای 
مجازی به عنوان یکی از جلوه هــای زندگی مدرن، اظهارکرد: 
ماهیت ابزارهای تکنولوژی این اســت که زندگی راحت تری را 
برای ما ایجاد می کند. باید توجه داشت که اینترنت فضای مجازی 
نیست بلکه اینترنت یکی از ابزارهای استفاده از فضای مجازی 
و یکــی از ابزارهای زندگی ما اســت. فضای مجازی به معنی 
اپلیکیشــن هایی مانند تلگرام و اینستاگرام و فضایی مانند چت 
جی.بی.تی است.این پژوهشگر حقوق بین الملل کودکان با بیان 
اینکه بعد از همه گیری کرونا استفاده از فضای مجازی و ابزارهای 
تکنولوژیک وارد زندگی مردم شــد، افزود: این را باید بدانیم که 
بشر هیچ راه فراری از ابزارهای تکنولوژیک ندارد؛ باید همزیستی 
مسالمت آمیزی با ابزار تکنولوژیک پیدا کند، یعنی سواد دیجیتال 
خود را بالا ببریم.به گفته او در چند سال اخیر کودک اینفلوئنسر 
 یا بلاگرهای کودک رواج پیدا کرده اســت. این اتفاق توســط 
نهاد خانواده و والدین می افتد. پرونده هایی بود که دادگاه از والدین 
می پرسد چرا از کودک برای رســیدن به امیال و ثروت اندوزی 
خودتان به عنوان ابزار استفاده کردید؟ خیلی از والدین می گویند 
که کودک مال ما است و هرطور بخواهیم از او استفاده می کنیم.
سیدناصری با تاکید بر اینکه کودک یک فرد انسانی است، ادامه 
داد: کودکان مانند افراد بزرگسال حقوقی دارند و به این دلیل که 
جزو آسیب پذیرترین اقشار هستند اسناد بین المللی و سازمان های 

بین المللی توجه بیشتری را به کودکان معطوف کردند.

*  کودک اینفلوئنسر یا بردگان فرهنگی
  سیدناصری با اعلام اینکه موضوع کودک اینفلوئنسر و استفاده 
والدین از کودکان به عنوان یک کالا مساله ای است که می توان از 
آن با عنوان کودکان کار فرهنگی و کودکان کار فرهیخته نام برد، 
ادامه داد: حتی می توان از این کودکان به عنوان بردگان فرهنگی 
نام برد. پدیده کودک اینفلوئنســر از سال ١397 جهان را تحت 
تاثیر خود قرار می دهد؛ اینفلوئنسر و بلاگرهای زیادی در فضای 
مجازی فعال هســتند؛ اما مســاله اینجا است که آنها بزرگسال 
هستند، اینکه کودکان در چنین فضایی فعالیت کنند محل مناقشه 

است.
   این پژوهشــگر حقوق بین الملل کودکان با بیان اینکه تعدادی 
از کشورهای توســعه یافته برای وضع قوانین مسائل را بررسی 
می کنند، ادامه داد: اما در ســطح جهانی هنوز قوانین کمی برای 
حمایت از کــودکان در فضای مجازی وجــود دارد.به گفته او 
طبق کنوانســوین حقوق کودک هر فرد انســانی زیر ١۸ سال 
کودک فرض شده است. برخی در پاسخ به اینکه چرا در تبلیغ، 
اینفلوئنسر و بلاگری از کودک استفاده می شود، می گویند که خود 
کودک خواسته است، آیا کودک اینقدر قدرت تشخیص را دارد؟ 
در کنوانسیون حقوق کودک، تکالیف دولت ها و خانواده ها حفظ 
مصالح عالیه کودک اســت؛ زیرا کودک نمی تواند به خوبی برای 

خود تصمیم بگیرد.
*  راهکار حضور کودکان در فضای مجازی

  سیدناصری با اشاره به ممنوعیت انتشار عکس برهنه کودکان 
در کشورهای اروپایی، بیان کرد: بر اساس نظریه تفصیلی شماره 
۲5 کمیته حقوقی کودک که در سال ۲0۲١ منتشر شد، راهکار 
حضور کودکان در فضای مجازی و محیط دیجیتال ارائه شــد. 
بر این اســاس اعلام شــد دولت ها باید قوانین جزائی و کیفری 
را متناسب با این موضوع وضع کنند؛ همچنین کشورها باید در 

قوانین خود برای فعالیت کودکان در محیط دیجیتال، باز اندیشی 
و بازآفرینی کنند. در این راستا دولت ها و نهاد خانواده وظایفی 
دارند که باید اجرا شود.این پژوهشگر حقوق بین الملل کودکان با 
بیان اینکه ممکن است عکس انتشار یافته کودک توسط والدین، 
به فرد پدوفیلی )فردی که کشــش جنسی اش مداوم به کودکان 
است که قبل از سن بلوغ هستند( برسد، افزود: چنین خانواده هایی 
حریم کودکان را با دســتان خود نقض می کنند. اما در این میان 
تکلیف افرادی که فالو می کنند، چیست؟ دنبال کننده وقتی کودک 
را فالو و لایک می کند، پدر و مادر را تشویق به این می کند تا از 
کودک بیشتر بهره کشی کنند، در نتیجه کودک بیشتر مورد استثمار 
قرار می گیرد.به گفته این مترجم تاثیرهای بلندمدت و مخرب این 
اقدامات، امروز قابل ارزیابی نیست و می تواند در ١0 سال آینده 
نتایج خود را نشــان بدهد. کودکان نسل آلفا از سال ۲0١0 به 
دنیا آمدند تا سال ۲0۲5 هم تولد آنها ادامه دارد، این کودکان از 
تصمیمات والدین آسیب می بینند و در نتیجه تصمیمات والدین در 

مسیر بزه کاری در آینده قرار می گیرد.
   او با بیان اینکه انســان ها یا گذشته یا حال را می بینند، ادامه 
داد: انسان ها در تصمیماتشان ١0 سال آینده و ۲0 سال آینده را 
در نظر نمی گیرند. این در حالی است که روح و جسم کودک در 
سال های کودکی شکل می گیرد. هرچقدر والدین خوراک بهتری 
به کودک ارائه بدهند، انســان بهتری تحویل جامعه خواهند داد. 
فضای مجازی تهدید بزرگی را برای نســل آلفا و جامعه ایجاد 

کرده است.
*  ناشران سواد حقوقی در حوزه فضای مجازی ندارند

  سیدناصری با اعلام اینکه استفاده ناشران از کودکان در صنعت 
تبلیغ مشــاهده شده است، ادامه داد: برخی از اعضای گروه های 
فرهنگی مانند ناشران نویسندگان و افرادی که در بحث فرهنگی 
پیشران هستند چرا باید زمینه ساز این مساله باشند؟ ناشران برای 

معرفی، رونمایی و تبلیغ کتاب، هم اندیشی ها و دورهمی کتاب های 
کودک و نوجوان از کودک استفاده می کنند. اما چرا نویسندگان 
کودک از کودکان استفاده می کنند تا در فضای مجازی مخاطب 

بگیرند؟
  این پژوهشــگر حقوق بین الملل کودکان ناشر درباره اقدامات 
برخی از ناشران توضیح داد: مشــکل اینجا است که ناشران و 
نویســندگان و مترجمان سواد حقوقی در حوزه فضای مجازی 
ندارند. در کشورهای پیشرفته کارشناس کودک و روانشناس این 
کار را انجام می دهد، در آنجا کودک کنار بزرگســال می نشیند و 
بزرگســال تبلیغ می کند، اما در ایران کودک را بزََک و از حالت 
کودکی خارج می کنند. این کار موجب می شــود که کودک فکر 
کند کافی نیست و برای خوب بودن نیاز به بزََک دارد.به گفته او 
باید سواد حقوقی ناشران نویسندگان و مترجمان بالا رود. مشکل 
اینجا است که بسیاری فکرمی کنند که به این دلیل که کودک تبلیغ 
کتاب برای کودک را انجام می دهد اشکالی در بهره برداری از او 
وجود ندارد. این در حالی اســت که در این روند، حقوق کودک 

نقض می شود.
*  کار کودک، هرچند بــرای تبلیغ کتاب، از نظر حقوقی مبرا 

نیست
  سیدناصری با تاکید بر اینکه دستگاه های متولی دربحث فرهنگ 
و حقوق کودکان باید با همدیگر ساز و کار واحدی را برگزینند، 
افزود: اگر جداگانه و انفرادی اقدامی شود به نتیجه نمی رسیم. نیاز 
داریم تا در حوزه حقوق کودک در فضای مجازی به اشتراکاتی 
برسیم. نیاز داریم که بگوییم کار کودک، هرچند برای تبلیغ کتاب، 

از نظر حقوقی مبرا نیست.
  این پژوهشگر حقوق بین الملل کودکان با اشاره به اینکه ناشران 
جزء اقشار ضعیف اقتصادی هستند، ادامه داد: کتاب خیلی سریع 
از سبد کالایی مردم حذف شــد و ناشران برای اینکه نقدینگی 
داشــته باشند، ســعی می کنند به فروش آب و رنگ بدهند. این 
در حالی اســت که باید توجه داشــت، کتاب یکی از ابزارهایی 
اســت که تهدیدهای فضای مجازی را به فرصت تبدیل می کند.

او افــزود: از این کالای با ارزش باید به نحوی اســتفاده کنیم 
که تاثیرگذاری خودش را از دســت ندهد، ناشران، نویسندگان، 
مترجمان، کتاب فروشان و صفحه های فروش کتاب باید به این 
مساله توجه بیشــتری کنند و اگر بخواهند بیش از حد کودکان 
را مورد استثمار قرار بدهند، درست نیست.سیدناصری با تاکید 
بر لزوم توجه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان به حقوق کودک ادامه داد: اگر کودک 
از فضای مجازی آسیب ببیند ممکن است به آینده جامعه آسیب 
بزند. اگر کودک کتابخوان بشود دانش بالا می رود و افراد می توانند 

تصمیم های بهتری برای آینده بگیرند. 

کودک آزاری مدرن
 در فضای مجازی

موضوع کودک اینفلوئنسر و استفاده والدین از کودکان به عنوان یک کالا مساله ای است
 که می توان از آن با عنوان کودکان کار فرهنگی و کودکان کار فرهیخته نام برد

گروه فرهنگی // اخبار غیررسمی که درباره بازگشت محمدرضا 
گلزار و رضا رشــیدپور به تلویزیون منتشر شده بود، از سوی دو 

برنامه ساز تایید شد.
   مســابقه »پانتولیگ« با اجرای محمدرضا گلزار درحال طی مراحل 
تولید اســت و سری جدید مسابقه »سیم آخر« با اجرای رضا رشیدپور 
نیز به زودی روی آنتن خواهد رفت. جواد فرحانی، تهیه کننده مســابقه 

»پانتولیگ«، در گفت وگو با تســنیم تکلیــف گمانه زنی های چند وقت 
اخیر درباره این برنامه را روشن و تصریح کرد: »پانتولیگ« یک مسابقه 
تلویزیونی با محوریت پانتومیم است که در آن شرکت کنندگان در قالبی 
جذاب و سرگرم کننده با هم رقابت می کنند. تهیه کننده این مسابقه افزود: 
اجرای برنامه برعهده محمدرضا گلزار خواهد بود و امیدواریم با حضور و 
تلاش وی، لحظات خوشی برای مخاطبان تلویزیون رقم  بخورد. همچنین 

حمید مراوندی مجری طرح مسابقه »سیم آخر« در گفت وگو با ایرنا اظهار 
کرد: ســری جدید مسابقه »سیم آخر« با طراحی جدید در مدل مسابقه، 
همچنین دکور و محتوای جدید، در حال تولید است و به زودی روی آنتن 
تلویزیون خواهد رفت. وی افزود:  اجرای سری جدید مسابقه »سیم آخر« 
همچون گذشته، برعهده آقای رضا رشیدپور خواهد بود و امیدواریم سری 

جدید مسابقه هم   مورد توجه و استقبال مردم عزیز قرار بگیرد.

تایید بازگشت 
گلزار و رشیدپور 
به تلویزیون

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری هرمزگان : 
جشنواره های کتابخوانی در سطوح مختلف برگزار شود 

گروه فرهنگی // اولین ساخته مرتضی فاطمی با 
بازی امیر آقایی و پژمان جمشیدی چه کیفیتی 
دارد؟ فیلم »بی مادر« اولین ساخته مرتضی فاطمی، 
پس از گذشت یک سال و شش ماه از رونمایی در 
چهلمین جشنواره فجر، از چهارشنبه هفته گذشته 
به نمایش درآمد و فعلا در شروع اکران حدود 7۵۰ 

میلیون تومان فروش داشته است. 
  »بی مادر« ستاره هایی مانند پژمان جمشیدی و امیر آقایی 
دارد و بازیگرانی مانند میترا حجار و پردیس پورعابدینی 
نیــز در فیلم ایفای نقش کرده اند. ایــن فیلم از یک زاویه 
متفاوت به ســوژه آشــنایی مانند رحم اجاره ای پرداخته 
است. روایت »بی مادر« چه ویژگی ها و ایراداتی دارد؟قصه 
»بی مادر« درباره یک زوج پزشک، مرجان )میترا حجار( 

و امیرعلی )امیر آقایی( است که صاحب فرزند نمی شوند؛ 
بنابراین »مرجان« تصمیم می گیرد از طریق رحم اجاره ای، 
مادر شود. همان طور که از ابتدای قصه پیش بینی می شود، 
اتفاقات عجیبی رخ می دهد و تصمیــم »مرجان« باعث 
می شــود او و دیگر شــخصیت های قصه »امیرعلی« و 
»مهروز« )پردیس پورعابدینی( بر سر دوراهی های سختی 
قرار بگیرند. همان طور که اشــاره کردیم، سوژه »بی مادر« 
جدید نیست، اما فیلم موفق شــده است از زاویه جدیدی 
به آن بپردازد و »مرجان« و »مهروز« را به عنوان دو مادر، 
با چالش های جالبی مواجه کند. »امیرعلی« نیز به ســهم 
خود با چالش  روبه رو می شود. بنابراین مخاطب تا حدی 
با این سه شــخصیت  قصه درگیر می شود.گفتیم اتفاقات 
قصه، تماشاگر را با کاراکترها درگیر می کند؛ اما این ارتباط 

اصلا عمیق نیست و ایراد کار مربوط به شخصیت پردازی 
کاراکترهاست. به عنوان مثال، شخصیت »امیرعلی« به عنوان 
یک روان شناس موفق و تاثیرگذار معرفی می شود، اما این 
معرفی به اندازه ای ســطحی است که مخاطب او را در این 
جایگاه نمی پذیرد. نوع مواجهه ای که »امیرعلی« با »مهروز« 
دارد، از ابتدا برای مخاطب سوال برانگیز است و تا انتها نیز 
برای او قابل توجیه نیســت. »مهروز« نیز دســت کمی از 
»امیرعلی« ندارد و رفتارهای ضد و نقیضی از او سر می زند. 
در واقع بلاتکلیفی این شخصیت ها به ویژه »امیرعلی« ضربه 
مهمی به فیلم می زند. شــخصیت »محمود« با بازی پژمان 
جمشیدی نیز به عنوان برادر »مهروز« ضعیف ترین کاراکتر 
فیلم است. او شخصیتی عصبی و متعصب معرفی می شود، اما 
این کاراکتر ناگهان دچار چرخش می شود و تصمیمات و 
رفتارهایش برای تماشاگر قابل قبول نیست. اگر زمینه چینی 
لازم برای تصمیمات و تغییر رفتار شخصیت ها انجام می شد، 
»بی مادر« می توانست فیلم تاثیرگذار و خوبی از آب دربیاید.

شاید حضور پژمان جمشیدی و امیر آقایی، مخاطب را به 
تماشای »بی مادر« ترغیب کند، اما این چهره ها نیز بازی قابل 
توجهی ندارند. بازی آقایی یادآور کاراکترهای قبلی اوست و 
احتمالا کار او تحت تاثیر ضعف های شخصیتش قرار گرفته 
اســت. پژمان جمشیدی نیز تلاش کرده است در نقش این 
شخصیت جدی، خوب ظاهر شود؛ اما تلاش او نیز بی نتیجه 
بوده است. جمشیدی برای نشان دادن رفتارهای تعصب آمیز 
و خشم »محمود« در بازی خود دچار اغراق می شود. بازی 
پردیس پورعابدینی نیز به اندازه کافی تاثیرگذار نیست. میترا 
حجار بازی قابل قبولی دارد، اما نکته ویژه ای درباره بازی او 

به چشم نمی آید./ قدس آنلاین

بی درخشش در »بی مادر«

روه فرهنگی // خانه کتاب و ادبیات 
ایران اعلام کرد به نمایندگی از صنعت 
با عرضه بیش از ۳۳۰  ایران،  نشــر 
عنوان کتاب از ۳۰ ناشر به زبان عربی 
در نهمین نمایشگاه بین المللی کتاب 

کربلا حضور دارد. 
نهمین نمایشگاه بین المللی کتاب کربلا با پیام 
»علم و تربیت علما در سیره و میراث امام 
سجاد)ع(« توسط عتبه حسینیه در حدفاصل 
بین الحرمین ۲١ مردادماه با حضور شــیخ 
عبدالمهدی کربلایی، نماینده مرجع اعلای 
شیعیان آیت الله سیدعلی سیستانی در عراق 
افتتاح شد.از صنعت نشر ایران بیش از 330 

عنوان کتاب از 30 ناشــر به زبان عربی در 
حوزه های ادبیات دفــاع مقدس، برخی از 

آثار مقام معظم رهبــری )مدظله العالی(، 
کودک و نوجوان، ایران شناســی و... در این 

نمایشــگاه ارائه شده است.همچنین در این 
نمایشگاه رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی 
ایران در بغداد غرفه مستقلی دارد و آثاری 
با موضوعات مختلف را به نمایش گذاشته 
است.نهمین نمایشگاه بین المللی کتاب کربلا 
در فضایی به مســاحت تقریبی ١300 متر 
مربع در  ۶۸ غرفه با حضور کشورهای ایران، 
عراق، لبنان، سوریه، امارات، تونس و... به 
صورت مستقل و نمایندگی با ۲۶هزار عنوان 
کتاب آغاز به کار کرده اســت.به گزارش 
ایسنا، نهمین نمایشگاه بین المللی کتاب کربلا 
از ۲١ مردادماه آغاز شده و تا 30 مردادماه 

١۴0۲ به کار خود ادامه می دهد.

آغاز به کار نمایشگاه بین المللی کتاب کربلا

  

گروه فرهنگی // محفل قرآنی انس با قرآن کریم با حضور قاریان برجســته 
کشوری و استان هرمزگان در مسجد نبی اکرم)ص( محله سیم بالا بندرعباس 

برگزار شد. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این محفل قرآنی استاد ناصر جعفر زاده و محسن زاهدی 
که از اساتید برجسته و قدیمی هرمزگان هستند حضور داشتند و استاد زاهدی در دقایق 
آغازیــن این برنامه فرهنگی آیاتی از قرآن را تلاوت کــرد. در ادامه نیز گروه همخوانی 
نوجوانان قرائت قرآن مســجد نبی اکرم )ص( آیات یکم الی 30 ســوره نبا را به شکل 
 همخوانی تلاوت کردند. در بخش دیگر قاری جوان اســتاد سید طاها حسینی آیاتی از 
کلام الله مجید را به شیوه تحقیق قرائت کرد که مورد توجه و استقبال قرآن دوستان حاضر 
در جلسه قرار گرفت. در پایان این محفل قرآنی نیز مداح اهل بیت کربلایی اسماعیل تزرو 
به بیان مدح و روضه اهل بیت پرداخت.  مسجد نبی اکرم )ص( محله سیم بالا بندرعباس 
از مساجد فعال شهر است که برنامه های فرهنگی و آموزشی  را با محوریت فعالیت های 
قرآنی و تربیتی برای نوجوانان آغاز کرده و اقداماتی را برای حضور اقشار مختلف انجام داده 
این مسجد به تازگی مجوز تاسیس مرکز قرآنی را دریافت کرده و توانسته با برنامه ریزی 
و هدف گذاری شرایطی را برای جذب بچه های محله به مسجد فراهم کند جلسات قرآنی 

مسجد نبی اکرم)ص( دوشنبه هر هفته به صورت مستمر برگزار می شود.

محفل انس با قرآن در مسجد نبی اکرم)ص( بندرعباس 

خبر
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در امتداد تاریکی 

حوادث جهان

»خانون« به روسیه رسید
  طوفــان »خانون« باعبور از کشــورهای ژاپــن، تایوان و 
کره جنوبی به روسیه رسید و بارندگی های شدید ناشی از آن و 
خطر وقوع سیل در منطقه »پریمورسکی« بیش از ۲000 نفر را 
مجبور به ترک خانه هایشان کرد.همچنین ۴05 کودک در بین 
افرادی بودند که از نواحی در معرض خطر تخلیه شده اند.سیلاب 
ناشی از بارندگی های شدید که در پی وقوع طوفان خانون رخ 
داده، منجر به آبگرفتگی خیابان ها، ساختمان های مسکونی و 
۴3 بزرگراه شده است.گفته می شود که ١3 مرکز اسکان موقت 
وجود دارد که در حال حاضر 550 نفر در آنها پناه گرفته اند.این 
طوفان پیش از این ژاپن و تایوان را درنوردیده و منجر به کشته 
و زخمی شدن چندین نفر شــده و خسارات قابل ملاحظه ای 
برجا گذاشــته است.مقامات شمال تایوان مدارس و مشاغل را 
تعطیل و شرکت های هواپیمایی در آن زمان، ده ها پرواز را لغو 
کردند. این طوفان می تواند منجر به وزش باد شــدید و جاری 

شدن سیلاب شود.
قتل همسر سابق و خودکشی در لایو اینستاگرام

 ســولمانوویچ، عضو یکی از کارتل های قاچاق مواد مخدر 
در بوســنی در حالی که ١۲ هزار نفر مشــغول تماشای او در 
پخش زنده اینســتاگرام بودند در اقدامی شوکه کننده و مقابل 
چشم دخترش دست به قتل همسر سابقش زد. این بدنساز در 
حالی که مشغول آسیب زدن به همسر سابقش بود فریاد می زد: 
»ببینید، با زنی که شما را به پلیس گزارش می دهد چه کار باید 
کرد. می بینید که یک قتل آنلاین چطور است.« او همچنین دو 
ویدیوی دیگر هم به صورت زنده منتشر کرد که در آن، دو نفر 
دیگر را هم به قتل رســاند. این دو نفر پدر و پسر بودند و این 
بدنساز بوسنی با اسلحه به سوی آنها شلیک کرد. سولمانوویچ 
همچنین به ســمت دخترش، یک مأمور پلیــس و زن و مرد 
دیگری هم شلیک کرد که همگی مجروح و مصدوم شدند و در 

نهایت جان خودش را گرفت.
انهدام باند بزرگ قاچاق انسان در اسپانیا

 پلیس اسپانیا یک سازمان بزرگ را که با دریافت ۲0 هزار یورو 
پناهجویان را به کشورهای اسپانیا، آلمان و نروژ قاچاق می کردند 
متلاشــی کرد. آنها با همکاری یوروپل و پلیــس فدرال آلمان 
توانستند در مجموع ١9 نفر را دستگیر کنند. مسیر مهاجرت از سه 
قاره آسیا، آفریقا و اروپا می گذشت و برای قاچاق هر مهاجر نیز 
مبلغ ۲0 هزار یورو دریافت می شد. پناهجویان با پرداخت مبلغ 
۴000 یورو از فرودگاه بین المللی بیروت به مصر می رفتند، سپس 
با پرداخت 3500 یورو به صورت زمینی به لیبی، تونس و الجزایر 
انتقال می یافتند. آنها برای رسیدن به سواحل اسپانیا باید مبلغ ١0 
هزار یورو پرداخت می کردند و هنگامی که به اسپانیا می رسیدند 
با ماشــین به شــهرهای »مادرید«، »کوئنکا« و »تولدو« منتقل 
می شدند. در آنجا باید به طور پنهانی و در شرایطی وحشتناک و با 
پرداخت ۲50 یورو )به ازای هر هفته( زندگی می کردند تا زمانی 
که مدارکشان آماده شود. پس از دریافت مدارک می توانستند یا 
در اسپانیا بمانند یا به ازای پرداخت مبالغی بیشتر )بین ١000 تا 

۲000 یورو( به آلمان یا نروژ سفر کنند.
دستگیری سارق در کانال فاضلاب

 پلیس امریکا از یک پهپاد برای تعقیب مظنونی که پس از سرقت، 
تصادف کرده و بعد از خودرو پیاده و متواری شده بود، کمک گرفت.  
رسانه های امریکا گزارش دادند: فردی قصد داشت بسته ای را که 
در بالکن یک خانه در ایالت جورجیا قرار داده شده بود، بدزدد اما 
پس از آنکه در اقدام خود ناکام ماند، متواری و باعث بروز حادثه 
رانندگی شد. پلیس امریکا این مظنون فراری را ردیابی و در نهایت 
توانســت او را در یک کانال فاضلاب دستگیر کند. پلیس قبل از 
 آنکه مظنون مجبور به تســلیم شود، یک سگ را به داخل کانال 

فرستاده بود.

 

  گویی تار و پود وجودم به بدبختی و فلاکت گره خورده است 
چرا که از همان دوران کودکی چیزی از زندگی نفهمیدم و 
سرنوشــتم به گونه ای رقم خورد که بعــد از چند ازدواج 
ناموفق شــاهد مرگ جوانی بودم که در یک کافی شــاپ 

عاشقش شدم و ...
  زن 30 ســاله که در آخرین روز خرداد گذشــته، شــاهد عینی 
صحنه جنایی هولناک بود درباره سرگذشــت خود به مشــاور و 
مددکار اجتماعی کلانتری گفت: ١١ ســال بیشتر نداشتم که پدرم 
 مرا به مردی میانســال شــوهر داد اما من که حتی معنی ازدواج را 
نمی فهمیدم به هیچ وجه علاقه ای به او نداشتم چرا که او دختری به 
سن و سال من داشت به همین دلیل این ازدواج فقط یک ماه به طول 
انجامیــد و من به هر بدبختی بود با گریه و زاری از »طاهر« طلاق 
گرفتم دوسال بعد دوباره پدرم مرا به عقد موقت مردی درآورد که باز 
هم ١3 سال از من بزرگ تر بود. اگرچه او خودش را جوانی مجرد 
معرفی کرده بود ولی خیلی زود متوجه شدم که او هم متاهل است و 
من زن دوم او هستم با وجود این سعی کردم سکوت کنم و به زندگی 
با او ادامه بدهم ولی متاسفانه »ایوب« هم به مواد مخدر اعتیاد داشت 
و انواع قرص های اعصاب و روان و مخدردار را نیز مصرف می کرد. 
بدتــر از این موضوع، او مردی خیانتــکار بود و با هر زن و دختر 
غریبه ای که آشنا می شد بلافاصله با او ارتباط برقرار می کرد و من 
با  دیدن این صحنه ها مدام زجر می کشــیدم تا این که روزی پدر 
و برادر کوچکم با یک دستگاه کامیون تصادف کردند و پدرم دچار 
معلولیت شــد. به همین دلیل من که دیگر روحیه خوبی نداشتم از 
»ایوب« طلاق گرفتم تا از پدرم پرستاری کنم! مدت ها بود که دیگر 
به ازدواج فکر نمی کردم تا این که روزی دوستانم برای رهایی من از 
تالمات روحی، تصمیم گرفتند مرا غافلگیر کنند تا از این شرایط رها 
شــوم. آن ها جشن تولدی را در یکی از کافی شاپ های زیرزمینی 
برایم برگزار کردند تا به قول خودشان لبخند را بر لبان من بنشانند. 
در همین گیرودار بود که متصدی کافی شاپ عاشق من شد و این 
گونــه روابط من و »م« ادامه یافت. حالا دیگر نه تنها تلفنی با هم 
ارتباط داشتیم بلکه هر از گاهی یکدیگر را در کافی شاپ ملاقات 
می کردیم. او دوستان زیادی داشت که ساعت هایی را با یکدیگر 
سپری می کردند. من هم گاهی به دعوت او به منزلشان می رفتم ولی 
»م« رابطه خوبی با پدرش نداشت و به علت همین آشفتگی های 
زندگی بیشــتر اوقات با برخی از نزدیکان و دوستانش، مشروبات 
الکلی مصرف می کرد خلاصه زندگی من و او به نوعی به یکدیگر 
گره خورده بود تا این که یکی از روزهای آخر خرداد درحالی مرا 
به خانه اش دعوت کرد که هیچ کس از اعضای خانواده اش در منزل 
حضور نداشــت برای همین گوشی تلفنش را خاموش کرده بود تا 
کسی از دوســتانش با او تماس نگیرد اما به ناچار جواب یکی از 
دوســتانش به نام »س« را داده بود چون او می دانست که »م« در 
خانه اســت و در خانه را باز نمی کند بالاخره من هم به خانواده ام 
دروغ گفتم و راهی منزل »م« شــدم. آن شب علاوه بر »س« مرد 
میانسال دیگری هم که او را »دایی« صدا می زد آن جا آمدند و من 
برای آن که پای بســاط عرق خوری نباشم به داخل اتاق رفتم اما 
ســاعت از ۲ بامداد گذشته بود که آن ها از »م« خواستند برایشان 
صبحانه تهیه کند! در نهایت تصمیم گرفتند به کله پزی بروند و بعد 
از مصرف مشروبات الکلی کله پاچه بخورند! به همین دلیل من هم 
با پیشنهاد »م« با آن ها همراه شدم و با پراید مرد معروف به دایی به 
یک کله پزی رفتیم. آن جا در حالی که همه مشغول صرف کله پاچه 
بودیم ناگهان »س« )دوســت »م«( شروع به گلایه کرد که چرا به 
تماس های تلفنی اش پاسخ نداده اما ادامه داد که الان نمی خواهم 
نزد دوست دخترت چیزی بگویم! »م« هم که از شنیدن این گلایه ها 
ناراحت شده بود، او را به بیرون از طباخی کشاند تا حرف دلش را 
بزند! من که چهره خشمگین دوست »م« را  دیدم به »دایی« گفتم 
بیرون برود تا آن ها با هــم دعوا نکنند ولی او گفت: بی خیال من 
بروم ماجرا بدتر می شود! در همین هنگام بود که در میان حیرت و 
ناباوری دیدم »س« کاردی را بیرون کشید و ضربات هولناکی را بر 
پیکر »م« فرود آورد. وحشت زده از طباخی بیرون آمدیم اما دیگر 
کار از کار گذشته بود و »م« مقابل چشمان من نفس های آخرش را 
می کشید. با تماس شهروندان، پیکر خون آلود »م« را به بیمارستان 
بردند ولی او در حالی جان سپرد که »دایی« از ترس فرار کرد و من 

ناباورانه شاهد صحنه جنایت بودم ...

 گروه حوادث// فرمانده انتظامی استان مرگ زیر تیغ مستی! 
هرمزگان از انهدام یک باند ســه نفره 
سارقان مسلح و کشف اموال مسروقه به 
همراه یک قبضه سلاح گرم در شهرستان 

» بندرلنگه« خبر داد. 
 به گــزارش خبرنگار دریا، ســردار »علی 
اکبر جاویدان« در تشریح جزئیات این خبر 
بیان داشــت: در پي اعلام سرقت مسلحانه 
ســه کیلو طلا و جواهرات و مبلغ ١5هزار 

درهم وجه نقد، دو دســتگاه گوشي موبایل 
از یک منزل همراه با یک دســتگاه خودرو 
پژو متعلق به مال باخته در شهرســتان بندر 
لنگه، پیگیری موضوع بــه صورت ویژه در 
دســتور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان 
قرار گرفت.  وي افــزود: مأموران با انجام 
اقدامات اطلاعاتي و با بررسی صحنه وقوع 
جرم و جمع بندی ســرنخ های جمع آوری 
شده متهمان را شناسایی وضمن هماهنگی با 

مقام قضایــی دریک عملیات ضربتی، اعضا 
این باند را در ســه عملیــات غافلگیرانه و 
درشهرســتان های آبادان ، بندرلنگه و تهران 

دستگیر کردند. 
 این مقام ارشد انتظامي استان با بیان این که 
متهمان در تحقیقات به عمل آمده به سرقت 
مسلحانه با طرح و نقشه قبلی اعتراف کردند 
،افزود:در بازرســی ازمخفیگاه متهمان اموال 
مسروقه شــامل کلیه طلاجات مسروقه، ١5 

هزار درهم ،یک قبضه ســلاح کلت کمری 
به همراه یــک تیغه خشــاب و هفت عدد 
 فشنگ جنگی به همراه خودرو سرقتی کشف 
و ضبط شــد. فرمانده انتظامی استان با بیان 
اینکه امنیت و آرامش شــهروندان خط قرمز 
پلیس است،تاکید کرد: پلیس با قاطعیت تمام 
با افراد مخل نظم عمومی و کسانی که بخواهند 
امنیــت و آرامش شــهروندان را به مخاطره 

بیندازند برخورد خواهد کرد.

انهدام باند                                   در هرمزگان 

  
  گروه حوادث// رئیس پلیس آگاهی استان هرمزگان، 
با اشــاره به مزیت های بســیار خوب ردیاب های 
هوشمند که بر روی خودروها نصب می شوند استفاده 
از این ابزار را بهترین روش برای پیشگیری از سرقت 

خودرو عنوان کرد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ »عبدالمجید کرمی« 
اظهار داشت: ردیاب های هوشمندی که هم اکنون در بازار 
وجود دارند بهترین ابزار برای پیشگیری از سرقت خودرو 
به شمار می آیند و به وســیله آن ها می توان در صورت 

سرقت خودرو آن را ردیابی کرد. 
 وی اذعان کرد: برخــی از انواع این رد یاب ها مجهز تر 
هستند و با توجه به نرم افزاری که روی گوشی تلفن همراه 
مالک خودرو نصب می شود او می تواند درصورت سرقت 
خودرویش آن را متوقف کرده و به طور اتوماتیک خودرو 

را خاموش کند. 
   رئیس پلیس آگاهی استان هرمزگان با بیان اینکه برخی 
از مردم به غلط تصور می کنند با تهیه و نصب این ردیاب ها 
توسط پلیس کنترل خواهند شد، گفت: تأکید می کنم این 

ردیاب ها کاملًا تحت اختیار و کنترل مالک خودرو اســت 
و تنها در صورت وقوع ســرقت آن ها می توانند به پلیس 
مراجعه کرده و پلیس هم می تواند از آن در جهت دستگیری 

سارق خودرو بهره برداری کند. 
  ســرهنگ کرمی با اســتفاده از تجهیزات ایمنی پیشرفته 
می توان راه را برای هرگونه ارتکاب جرمی توسط مجرمان 
بســت، خاطرنشــان کرد: مطمئناً اگر مردم یک مقدار از 
ســرمایه خود را هزینه کنند می توانند جلوی سرقت کل 

دارایی خود را بگیرند. 

ردیاب های هوشمند، ابزاری مناسب برای پیشگیری از سرقت خودرو 

سارقان مسلح 

کشف ۲ هزار و 5۲4 دستگاه استخراج 
رمز ارز دیجیتال در »بندر لنگه« 

 گروه حوادث// جانشین فرمانده انتظامی استان هرمزگان 
ازکشف ۲ هزار و ۵۲4 دستگاه مربوط به تجهیزات دریافت 

رمز ارز دیجیتال درشهرستان »بندرلنگه » خبر داد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ »مهرداد مشــوق« با اعلام 
این خبر گفت :ماموران انتظامی شهرستان »بندرلنگه« در اجرای 
طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز و در پی رصد و کنترل محورهای 
مواصلاتی یکی از روســتاهای آن شهرستان به یک دستگاه پژو 
پارس مشکوک و دستور ایست دادند که راننده بدون توجه اقدام به 
فرار کرد.  وي ادامه داد: پس از طي مسافتي تعقیب و گریز ماموران 
انتظامي موفق شــدند خودرو را توقیف و راننده آن را نیز دستگیر 
کنند.  سرهنگ »مشوق« افزود: در بازرسي از این خودرو ۲5۲۴ 

دستگاه استخراج ارز دیجیتال به همراه متعلقات کشف شد. 
  این مقام ارشــد انتظامی اضافه کرد: کارشناسان ارزش کشفیات 
مکشوفه را 53 میلیارد و ۶۲0 میلیون ریال برآورد کردند و در این 
راستا متهم دستگیر شده به همراه پرونده متشکله به مراجع قضایی 
معرفی شد. جانشین فرمانده انتظامی استان هرمزگان در خاتمه از 
هموطنان خواست: در صورت مشاهده هرگونه استفاده غیر مجاز 
از دســتگاه هاي استخراج رمز ارز دیجیتال )ماینر( موضوع را از 

طریق فوریت هاي پلیسي ١١0 اطلاع دهند.

 گروه حوادث// قاتل فراری پس از ۲۰ سال زندگی 
مخفیانه در شیراز دستگیر شد.

  سرهنگ کاووس حبیبی رئیس پلیس آگاهی استان 
فارس  گفت: با ارســال یک نیابــت قضایی از دادگاه 
کیفری شهرســتان اهواز مبنی بر دستگیری یک قاتل 
که در شیراز مخفی شــده بود  پیگیری موضوع برای 
شناسایی و دستگیری قاتل در دستور کار کارآگاهان 
اداره عملیــات ویژه پلیس آگاهی  فارس قرار گرفت. 
درتحقیقات تخصصی پلیس این اســتان مشخص شد  
یک قاتل فراری پس از اینکه در سال ١3۸١ در شهر 
اهواز مرتکب قتل شــده است به اســتان فارس فرار 
کرده و با تغییر هویت خــود اکنون در یکی از باغات 
اطراف شهر شیراز سکونت دارد که موقعیت جغرافیایی 
و راه هــای ورودی و خروجی باغ به طور دقیق مورد 
شناســایی قرار گرفت. کارآگاهان با هوشیاری کامل 
مخفیگاه متهم را زیر نظر قرار داده و پس از اینکه وی 
در انتهای شب با یک خودرو وارد محل مورد نظر شد، 
سه تیم عملیاتی پس از محاصره باغ در یک عملیات 

ضربتی قاتل فراری را دستگیر کردند.
   متهم در ابتدا منکر هرگونه بزه انتسابی شد و هویت 
خود را به درستی بیان نمی کرد و پس از انتقال به پلیس 
آگاهــی هویت اصلی قاتل از طریق اداره تشــخیص 

هویت احراز و پــس از تکمیل پرونده متهم به مرجع 
قضایی معرفی و با قرار قانونی لازم روانه زندان شد.

 گفتنی است قاتل ۴۴ ساله به دلیل اختلافات طایفه ای 
با ســلاح گرم مردی را به قتل رسانده و با تغییر دادن 

هویت، تاکنون خود را از دید پلیس مخفی کرده بود.

پایان فرار ۲0 ساله قاتل

ن سند مالکیت  آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای عزیز بلوچی) به موجب 
مــاده 40 قانون ثبت احــوال نام خانوادگی 
ایشــان از بلوچی بــه صدرالدینــی تغییر 
یافته اســت( فرزند محمد به شــماره ملی 
4709750440 صادره از پارسیان  به استناد 
دو فقره استشهادیه محلی اعلام داشته است 

که ســند مالکیت ششــدانگ بک باب خانه دارای پــلاک 0 فرعی از 
10062 اصلی واقع در روستای فومستان بخش 21 پارسیان ) بندرلنگه( 
به مساحت 804/20 مترمربع که ذیل دفتر 37 به شماره سریال 683215 
ســری الف ســال 85 به نام نامبرده صادر و تســلیم گردیده به علت 
جابجایی مفقود شده است. لذا با عنایت به تبصره 5 ماده 120 آیین نامه  
اصلاحی قانون ثبت اســناد و املاک مصوب 1380/11/18 مراتب به 
اســتناد بند یک ماده مذکور در یک نوبت آگهی می شــود تا هرکسی 
مدعی انجام معامله باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز 
به این اداره مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند و یا سند 
انتقال رسمی، تسلیم و رسید دریافت نماید. چنانچه ظرف مدت مقرر 
مورد واخواهی قرار نگیرد و یا در صورت اعتراض، سند مالکیت ارائه 
نشود اداره ثبت اسناد و املاک شهر ستان پارسیان سند مالکیت المثنی را 
طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد.  1708/88 م/الف

تاریخ انتشار: 1402/05/25

عبدالحسین فروتن 
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک پارسیان 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

  گروه حوادث// زن جوان که با شــلیک دو گلوله از ســوی اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
شوهرش مجروح شــده بود پس از انتقال به بیمارستان جان 
باخت. صبح یکشــنبه ۲۲ مرداد، صدای شــلیک چند گلوله، 
به گوش ســاکنان یکی از محلات پاکدشت رسید. همسایه ها 
بلافاصله خود را به خیابان رســاندند و مرد همسایه را دیدند 
که از خانه خارج شــد و با عجله فرار کرد. زمانی که آنها وارد 
ساختمان شــدند، با بدن نیمه جان زن همسایه در حالی که دو 
گلوله به او شلیک شــده بود مواجه شدند. به دنبال این ماجرا، 
بلافاصله موضوع به پلیس پاکدشــت اعــلام و زن جوان به 
بیمارستان منتقل شد. اما به دلیل وخامت حال زن جوان، او به 
یکی از بیمارستان های تهران منتقل شد و در بررسی ها مشخص 
شــد که عامل این تیراندازی همسر او بوده است. در حالی که 
تلاش کادر درمان برای نجات جان زن جوان ادامه داشــت او 
ســاعت 3:۴0 ظهر همان روز جان باخت. مرگ زن جوان به 
بازپرس وحید ناصری اعلام شد و بازپرس جنایی دستورات 
اولیه در این رابطه را صادر کرد. اما از آنجایی که محل حادثه 
در شهرستان پاکدشت بود بازپرس شعبه چهارم دادسرای جنایی 
تهران با صدور قرار عدم صلاحیت پرونده را برای رسیدگی به 

دادسرای محل حادثه ارسال کرد.

 شلیک ۲ گلوله برای قتل همسر

خبر کوتاه

 گروه حوادث//  بازپرس جنایی دســتور 
تحقیقات در رابطه با مرگ مشــکوک زن 
جوانی را صادر کرد که در خانه ای اجاره ای 

فوت کرده است.
  گزارش مــرگ زن جوانی به بازپرس وحید 

ناصری اعلام شــد. با گــزارش این خبر، تیم 
تحقیق راهی محل شده و در بررسی های اولیه 
زن صاحبخانــه گفت: اتاق هــای خانه ام را به 
صورت روزانه و هفتگی به دختران و زنان تنها 
اجاره می دهم. شب قبل، مهناز اتاقی اجاره کرد 

و قرار بود که صبح برود. نزدیکی های صبح بود 
کــه زن جوانی که در اتاق کناری بود، از پنجره 
اتاقش متوجه شــد مهناز بیهوش روی زمین 
افتاده است. ماجرا را به من خبر داد و هر چه در 
زدیم در را باز نکرد. با کلید یدک وارد اتاق شده 

و با جسد او مواجه شدیم.  بازپرس شعبه چهارم 
دادسرای امور جنایی تهران، دستور انتقال جسد 
به پزشــکی قانونی برای مشخص شدن علت 
مرگ، تحقیق از خانواده و کسانی را که در خانه 

حضور داشتند صادر کرد.

مرگ مشکوک زن جوان در خانه اجاره ای



حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش 
باعث انقراض نسل آنان و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

چهارشنبه  25 مرداد 1402
29 محرم  1445

سال بیست و دوم شماره 4235

شهرستان

رییس بیمارستان ابوالفضل )ع( میناب:
بیمارستان ابوالفضل میناب 

به 7 دستگاه دیالیز تجهیز می شود 
  گروه شهرســتان// رییــس بیمارســتان ابولفضل )ع( 
میناب گفت: برای بهبود خدمت رســانی به بیماران کلیوی، 
بیمارســتان حضرت ابوالفضل )ع( میناب به 7 دستگاه دیالیز 
تجهیز می شود. میثم صالحی رییس بیمارستان ابوالفضل)ع( 
این شهرستان اظهار داشــت : خبرنگار سنبل تعهد و وظیفه 
شناســی  و مطالبه گری است ،که برخی هم در این راه برای 
انجام رســالت خود، جان خود را هم از دست داده اند. وی 
در خصــوص افزایش آگاهی در بین مــردم افزود : این کار 
به واسطه اطلاع رســانی هایی که این قشر از جامعه در بین 
مردم انجام می دهند صورت می گیرد و لزوم آگاه بخشــی 
در جامعه هســتند. رییس بیمارستان ابوالفضل )ع(  با اشاره 
به مهمترین دستاوردهای بیمارستان ابوالفضل میناب در این 
چند ماه گذشــته گفت : یکی از مهمترین کارهایی که در این 
مدت انجام شــده است ، احداث برگترین بخش نازایی شرق 
استان هرمزگان  در بیمارستان ابوالفضل )ع( میناب بود. دکتر 
صالحی با بیان اینکه قریب به ۲7۰۰ نازایی در شــرق استان 
شناسایی شده است، عنوان کرد:  ۳۰۰ نفر از این افراد در این 
مجموعه تشکیل پرونده داده اند و اکثر آزمایشات و اقدامات 
در مانی آنها با تعرفه دولتی و در مجموعه بیمارســتان انجام 
می شود که در این مدت چندین باروری از افراد تحت درمان 
به وجود آمده اســت. وی راه اندازی بزرگترین بخش کووید 
و بیماریهای عفونی  شــرق هرمزگان یکی دیگر از اقدامات 
انجام شده در بیمارستان ابوالفضل میناب نام برد و گفت: این 
بخش با کمک خیرین و دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان 
راه اندازی و در حال  تجهیز است. رییس بیمارستان ابوالفضل 
میناب اظهار داشت: تصفیه خانه بیمارستان حضرت ابوالفضل 
 )ع(  یکی از بهترین تصفیه خانه های اســتان هم محســوب 
می شود که در این محل ایجاد شده است. به گزارش فارس، 
صالحی با اشاره به  قول رییس دانشگاه و معاونت درمان برای 
تجهیز بخش دیالیز بیمارســتان ابوالفضل میناب خاطرنشان 
کرد: پیگیر تجهیز هفت دســتگاه دیالیز برای مجموعه بخش 
دیالیز این بیمارســتان  هســتیم که با حمایت های رییس 
دانشگاه امیدوار هستیم این هفت دستگاه بزودی به بیمارستان 
 تحول داده شود  تا مردم بتوانند استفاده لازم را از این بخش

 برده باشند.

خبر

  گروه شهرستان//  مدیرعامل جامعه بازاریان 
و بازرگانان کیش با اشــاره بــه برنامه ریزی 
برای تقویت ســفرهای زمینی به کیش گفت: 
برای هر خودرو هنــگام ورود به کیش از ۲۰۰ 
 تا یک هــزار لیتر بنزین رایــگان اختصاص

 خواهد یافت. 
  »رحمان ســادات نجفی« اظهار کرد: براســاس 
این طرح که با نام »رویداد تابســتانه سلام هموطن 
کیش« آغاز شده، سه میلیون لیتر بنزین رایگان برای 

جذب گردشگر زمینی به کیش اختصاص یافته که 
در صورت استقبال مســافران تا پایان سال جاری 
ادامه دار خواهد بود. وی ادامه داد: مسافران زمینی 
 کیش می توانند با نصب برنامه »مشــعل« به نشانی

 www.mymashal.ir و در لحظه ورود به 
کیش عــلاوه بر دریافت ۲۰۰ لیتر بنزین رایگان، با 
استقرار در هتل ها، خرید از مراکز پذیرایی، بازارها و 
تفریحات گردشگری، تخفیفات ۲۰ تا 7۰ درصدی 

خود را بصورت بنزین رایگان دریافت کنند. 

  مدیرعامــل جامعه بازاریــان و بازرگانان کیش 
با بیــان اینکه بنزین هــای اهدایی امــکان انتقال 
بــه دیگــران را دارد، اضافه کرد: یکــی دیگر از 
ویژگی های این طرح این،  قابلیت تبدیل به وجه نقد 
 بنزین ذخیره شــده و انتقال به کارت بانکی معرفی 

شده است.
  وی در ادامه با یادآوری سفر زمینی بیش از ۱۰۰هزار 
نفر به کیش در نوروز، ۱۴۰۲ افزود: هرچند این روزها 
خسارت وارده به دلیل کاهش تعداد پروازها در کسب 

و کارها و صنعت گردشگری کیش انکار ناپذیر است 
اما تجربه نشــان می دهد که مسافران زمینی بازدهی 
مناســب و قابل قبولی در بازگشــت رونق جزیره 
دارند.»سادات نجفی« با بیان اینکه انتظار می رود این 
طرح خاص، محرکی برای جذب گردشگر در کیش 
باشد، تصریح کرد:  جزئیات این طرح به طور کامل از 
رسانه ملی و سایر رسانه های جمعی در حال معرفی 

و اطلاع رسانی است.
  به گــزارش ایرنا، مدیرعامل جامعــه بازاریان و 

بازرگانان کیش به تــلاش بخش خصوصی برای 
بازگشت رونق به کسب و کارها و صنعت گردشگری 
کیش اشــاره کرد و افزود: هم اکنون هتل های کیش 
بیش از 7۰ درصد تخفیف به مشــتریان خود ارائه 
می دهند و به جرات می تــوان گفت که قیمت یک 
هتــل چهارســتاره در جزیره کیــش یک چهارم 
همین هتل در ســایر نقاط گردشگری ایران است 
 و بــا قیمت یک محل اقامتــی مهمانپذیر در تهران 

برابری می کند.

اختصاص هزار لیتر بنزین رایگان برای مسافران زمینی به کیش

  این شرکت درنظردارد نسبت به اجاره  کارگاه تیر سازی واقع در چهچکور )بندرعباس( ازطریق مزایده عمومي1مرحله اي اقدام نماید. 
 از علاقمنــدان به شــرکت درمزایده فوق دعوت مي گردد جهت دریافت اســناد مناقصه به ســامانه تدارکات الکترونیکــی دولت به آدرس

 www.setadiran.ir مراجعه و نسبت به واریز مبلغ 500.000 ریال بصورت الکترونیکی به شماره حساب 4001103104025187 تمرکز 
وجوه درآمد حق انشــعاب و سایر درآمدها شرکت برق منطقه ای هرمزگان ازتاریخ 1402/05/25  لغایت 1402/05/30 اقدام و یک نسخه از 
اسناد مزایده را دریافت نمایند. با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت برگزار می گردد، لازم اســت در صورت عدم عضویت قبلی شــرکت کنندگان در ســامانه فوق مراحل ثبت نام در سایت مذکورانجام و 
نسبت به دریافت گواهی امضا الکترونیکی اقدام نمایند. شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره  ، 076-33313774 

داخلي2273)آقای اشراقی( تماس حاصل فرمایند. ثبت شماره تلفن، فکس وایمیل از سوی شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد. 
ضمناً تاکید می گردد علاوه بر بارگزاری  اسناد مزایده بصورت امضاء یا مهرشده، تضمین شرکت در مزایده و همچنین پیشنهاد قیمت در سامانه 

ستاد ، می بایست تضمین شرکت در مزایده به صورت فیزیکی نیز در روز برگزاری مزایده به دبیرخانه این شرکت ارائه گردد.
توضیحات:  1- مبلغ تضمین شرکت در مزایده :5 درصد مبلغ برآورد کارشناس دادگستری  می باشد که باید به صورت ضمانتنامه معتبربانکي 

به نفع فروشنده ) علاوه بر بارگزاری در سامانه ستاد ( در روز  برگزاري مزایده تسلیم دبیرخانه مزایده گزار گردد.
2- به پیشنهادات مشــروط،مبهم،مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد ازموعد مقرر به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً 
ترتیب اثر داده نخواهدشد. 3-  حداکثـرمهلت تحویل اسنـاد به دبیرخانه این شرکت تاساعت 10صبح روز دوشنبه مورخ 1402/06/13و 

بازگشایی پاکات راس ساعت 11 صبح همان روز دردفتر امور تدارکات و قراردادهاي این شرکت می باشد. 
 4 -  آگهي ما درسایت )www.setadiran.ir( قابل مشاهده مي باشد.                           

 آگهي مزایده عمومي –  شماره  1401-03 
شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

شناسه آگهی : 1547121روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان       

 )V94.2ver5( این شرکت در نظر دارد نسبت به برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای انجام تعمیرات اساسی دو واحد گازی نیروگاه ایسین
به شماره فراخوان 2002001441000009 اقدام نماید.

لذا از شرکتهای واجد شرایط در این مناقصه دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس 
www.setadiran.ir مراجعه و نسبت به واریز مبلغ 1.090.000ریال )یک میلیون و نود هزار ریال( بصورت الکترونیکی از تاریخ 1402/05/23 
لغایت 1402/05/30 اقدام و یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت نمایند. با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه 
پیشــنهاد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد، لازم است در صورت عدم عضویت قبلی شرکتها در سامانه فوق مراحل 
ثبت نام در سایت مذکور انجام و نسبت به دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند. ضمناً شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات 

بیشتر با شماره : 33669855-076 داخلی 834 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات :  1- مهلت ارسال پیشنهاد: 1402/06/13 ساعت 9 صبح    2- زمان بازگشایی پاکات: 1402/06/13 ساعت 10 صبح

3- مدت زمان اجراي کار : 4 ماه شمسی    4- مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع دوازده میلیارد و نهصد و نود و دو میلیون و نهصد و هفتاد و 
هشــت هزار و یکصد و هفتاد و سه ریال )12.992.978.173( ریال می باشد که باید به صورت ضمانتنامه معتبر بانکي یا فیش واریزی به نفع 
کارفرما در روز برگزاري مناقصه تسلیم گردد. )فرمت ضمانتنامه شرکت در فرآیند ارجاع کار می بایست عیناً مطابق با فرمت مندرج در پیوست اسناد 

مناقصه باشد، بدیهی است در صورت عدم استفاده از فرمت مذکور مناقصه گر از ادامه فرآیند مناقصه حذف می گردد.(
5- دستگاه نظارت دفترفنی تولید می باشد و شرکتهای متقاضی می توانند در خصوص سوالات خود با داخلی 833 آقای مهندس بهرامی و 824 

آقای مهندس دیرباز تماس حاصل فرمایند.  6- هزینه درج آگهي ها به عهده برنده مناقصه مي باشد.
7- آگهی ما در سایت های پایگاه ملی مناقصات www.iets.mporg.ir ، سامانه تدارکات الکترونیکی www.setadiran.ir دولت و پایگاه 

اطلاع رسانی معاملات  شرکت مادر تخصصی تولید نیروی برق حرارتی به آدرس قابل مشاهده می باشد.                 

شرکت تولید نیروی برق بندرعباس
آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای شماره 09/م/1402              

شناسه آگهی : 1546308روابط عمومی شرکت تولید نیروی برق بندرعباس

شرکت تولید
 نیروی برق 
بندرعباس

آگهی مناقصه عمومی
با اخذ سپرده      

موضوع آگهی : 

برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت این شرکت
 WWW.BAORCO.IR مراجعه نمایید. 

روابط عمومی و امور بین الملل

ALBRECHT VALVE  خرید

 RHP                                         0023107009 -  درخواست شماره -T21   

 حصر وراثت 
آقای سلطان علیزاده فرزند ماجد دارای شماره ملی 4709680779 به شرح دادخواست به کلاسه  از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان ماجد علیزاده فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 15 در تاریخ 1392/04/15 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه 

حین الفوت آن مرحوم منحصر است به : 
1- ابراهیم علیزاده فرزند ماجد به شماره ملی 4709678898 نسبت ) پسر متوفی( 
2- سلطان علیزاده فرزند ماجد به شماره ملی 4709680779  نسبت ) پسر متوفی( 

3- علی علیزاده فرزند ماجد به شماره ملی 4709681163  نسبت ) پسر متوفی( 
4- یوسف علیزاده فرزند ماجد به شماره ملی 4709923426  نسبت ) پسر متوفی( 
5- شیخه علیزاده فرزند ماجد به شماره ملی 4709681023  نسبت ) دختر متوفی( 

6- غالیه محمودی فرزند ماجد به شماره ملی 3569567729  نسبت ) دختر متوفی( 
7- عایشه ثبتی فرزند خمیس به شماره ملی 3569466612  نسبت ) همسر متوفی( 

اسامی وراث به این شورا اعلام گردیده و غیر از افراد فوق وارث دیگری ندارد. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به این شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 

 محمود مصلح 
شورای حل اختلاف کوشکنار شهرستان پارسیان 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  امین درساره گروه شهرستان// طی 
خمیر،  فرماندار  با حضور  مراســمی 
بخشــدار مرکزی ورئیس فرهنگ و 
ارشاد اسلامی شهرســتان در محل 
سالن جلسات فرمانداری از خبرنگاران 

شهرستان خمیر تجلیل شد.
  به گــزارش خبرنگار دریا، خواســتار 
فرماندار خمیر بابیان اینکه خبرنگاران در 
خط مقدم جهاد تبیین قرار دارندعنوان کرد: 
خبرنگاران نقش اساسی و محوری در جهاد 
تبیین دارندباید قبل از روایت نادرســت 
دشمنان، روایت درست از سوی خبرنگاران  
منتشــر شــود. فرماندار با تاکید براینکه 
مسئولین شهرستان از ظرفیت خبرنگاران  

استفاده کنند افزود: روایت دقیق خبرنگاران 
اثرگذاردر پیشرفت شهرستان است.

  خواســتار ضمــن تشــکر از زحمات 
خبرنگاران در انعکاس اخبار درســت و به 
موقع، گفت: در کنار رســاندن اخبار موثق 
به مردم، به کمی و کاستی های نیز پرداخته 
شود تا به واسطه آن، مشکلات مردم مرتفع 

شود و در این حوزه باید اصل همبستگی و 
وحدت نیز مدنظر باشد.فرماندار خبرنگاران 
را به عنــوان پل ارتباطی میــان جامعه و 
مسئولان بیان کردو افزود؛ دقت آنها نسبت به 
وظایف خطیر و سازنده خود باعث حرکت 
قدرتمندانه شهرستان و مسئولین گردیده و 

موجبات پیشرفت را فراهم می سازد.

  امین درســاره گروه شهرســتان// 
کانون  پروین پشــت کوهی مدیرکل 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان 
استان هرمزگان با حضور در فرمانداری 
خمیر با میرهاشــم خواستار دیدار و 

گفت و گو کرد.
  به گزارش خبرنگار دریا، مهندس خواستار 
در این دیدار با مهــم خواندن نقش کانون 
پرورش فکــری کــودکان و نوجوانان در 
پرورش و شکوفایی استعدادهای کودکان و 
نوجوانان اظهار کرد: کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانــان ظرفیتی بزرگ برای 
شناسایی اســتعدادهای شهرستان است و 
این کانون با قــرار گرفتن در کنار آموزش 
و پــرورش می تواند به کشــف و هدایت 
اســتعدادهای کــودکان و نوجوانان کمک 
موثری کند و کمبودهایی را که در آموزش 
و پــرورش وجــود دارد، در کانون جبران 
کند. این مقام مســئول تصریح کرد: هرچه 
از لحاظ کمیت و کیفیت بــرای کودکان و 
نوجوانان برنامه ریزی بهتر و بیشتری شود 
به طــور یقین نتیجه مطلوب تر در پرورش 
اســتعدادها و علایق کودکان ایجاد خواهد 
با  ادامه داد: خوشبختانه  شد.فرماندارخمیر 
وجود محدودیت اعتباری و کمبود امکانات، 
جذابیت و تنوع برنامه ها در کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانــان در بندرخمیر 
قابل توجه و تاثیرگذار بوده که این عملکرد 

قابل تقدیر است. مهندس خواستار همچنین 
عنوان کرد: حضور کتاب رســان سیار در 
روستاها و مراکز کم برخوردار می تواند اقدام 
خوبی از سوی کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان در بندرخمیر باشد و قطعاً بنده از 

این نوع برنامه ها حمایت خواهم کرد.
  مدیرکل کانــون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان استان هرمزگان نیز در این دیدار 
عنوان کرد: با گذشــت یکســال از افتتاح 
کانون پرورش فکــری کودکان و نوجوانان 
در بندرخمیــر، هم اکنــون ۲۴۵ نفر عضو 
این کانون بــوده و از خدمات آن بهره مند 
هستند. پروین پشت کوهی افزود:وجود کانون 
پرورش فکری در بندرخمیر باعث شــده 
کودکان و نوجوانان این شهر در جشنواره ها 
و مسابقات مختلف شرکت کنند و رتبه های 

برتر این جشنواره ها را کسب نمایند.
  وی همچنین یکــی از برنامه های کانون 
در شهرســتان خمیر را راه انــدازی واحد 
سیار روستایی عنوان کرد و گفت: هدف از 

راه اندازی این واحد، ترویج فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی و فعالیت های فرهنگی در نقاط کم 
برخوردار شهرستان است. پشت کوهی ادامه 
داد: باتوجه به گستردگی شهرستان خمیر، 
کتابخانه سیار کانون با مراجعه به روستاها 
فرصت استفاده از فعالیت های کانون را برای 
کودکان و نوجوانانی که امکان عضویت در 
مراکز ثابت را ندارنــد، فراهم آورده و همه 
می توانند از مزیت این کانون بهره مند شوند.    
  مدیرکل کانون پــرورش فکری کودکان و 
نوجوانان استان هرمزگان در ادامه محدودیت 
اعتبار برای احــداث ســاختمان کانون را 
مهم ترین چالش کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان در بندرخمیر دانســت و افزود: 
جهت احداث مرکز جدیــد کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان ســال گذشته با 
همکاری فرمانداری زمینــی در اختیار این 
کانون قرار گرفتــه اما با توجه به محدودیت 
منابع کانون، کمک های مجموعه فرمانداری و 
خیرین برای ساخت این مرکز ضروری است.

فرماندار بندرخمیر در دیدار با مدیرکل کانون پرورش فکری استان عنوان کرد

 کانون پرورش فکری ظرفیتی بزرگ 
برای شناسایی استعدادهای کودکان و نوجوانان

فرماندار بندرخمیر در مراسم تجلیل از خبرنگاران:

خبرنگاران توانمند سبب پیشرفت شهرستان هستند

   الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان با هدف افزایش ســطح بهره مندی مردم از آب 
شرب پایدار، عملیات آبرسانی به روستای گیشاب واقع در 

کوهشاه احمدی را به پایان رساند.
  بــه گزارش خبرنگار دریا، عبدالحمیــد حمزه پور مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان در تشریح جزئیات آبرسانی 
به این روستا، افزود: شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در راستای 
عمل به وعده های خود در خصوص تلاش برای تامین آب شرب 
مشترکین در فصل تابستان، تلاش خود را برای تسریع در آبرسانی 
به روستای گیشاب بخش احمدی حاجی آباد به کار گرفت که در 
میانه تابستان، شاهد دسترسی 8۰ خانوار به آب شرب بودیم که 

تا پیش از این فاقد شبکه و تاسیسات آب شرب بوده و در تامین 
آب آشامیدنی کاملا در مضیقه بودند.

  وی به حجم عملیات پروژه اشاره کرد و گفت: با هدف تامین آب 
مشترکین روستا، یک حلقه چاه حفر و تجهیز، یک باب ایستگاه 
سرچاهی، دو باب ایستگاه پمپاژ، سه باب مخزن با گنجایش 6۰۰ 
متر مکعب، 9 کیلومتر خط انتقال و ۴.۵ کیلومتر شــبکه توزیع 

اجرا شد.
  مدیرعامل آبفا، اعتبار هزینه شــده برای ایــن پروژه را ۳۲۵ 
میلیارد ریال عنوان کرد. به گفته حمزه پور، با اجرای این پروژه، 
 جمعیتی بالغ بر ۲۴۰ نفر در روستای گیشاب از آب شرب پایدار 

بهره مند شدند.

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان:

روستای فاقد آب گیشاب احمدی به شبکه آبرسانی متصل شد

نوبت اول



  گروه اجتماعی // مدتی است ماده روانگردان 
جدیدی با اسامی خیابانی »کِمیکال«، »کمیک« 
و »بونزای« به فروش می رسد که ظاهر این مواد، 
به شــکل ماده گیاهی خردشده سبزرنگ )گاه 
معطر( اســت. گزارش های علمی منتشرشده 
و نتایج آزمایشــگاهی نشــان می دهد مواد 
مذکور آغشته به دســته ای از مواد روانگردان 
جدید)NPS( به نام کانابینوئیدهای ســنتزی 
هستند که کارشناسان به جهت ناشناخته بودن 
ترکیبات مورد اســتفاده در آن و عوارضش بر 
بدن و اوردُز، به شدت در خصوص مصرف شان 

هشدار می دهند.
  این روانگردان جدید که با استفاده از مواد شیمیایی 
و واکنش های شیمیایی در آزمایشگاه ها تولید و وارد 
ایران هم شــده اســت، روی گیاهان خشکِ بی اثر 
اسپری و سپس در بسته بندیهای شکیل در حالیکه 
به روی آن نوشته شده »برای مصرف انسانی نیست 
و جهت رایحه و بخور درمانی اســتفاده شود«؛ در 
بازار مصرف به فروش می رســد، در واقع در دسته 
موادمخدر اعتیادآور و روانگردانی به شمار می رود 
که مصرف آن سبب ناخودآگاهی و در دوزهای بالا، 
خواب عمیق و در موارد حادتر می تواند سبب مرگ 

مصرف کننده شود.
»کمیکال« که کانابینوئید سنتزی، ماده ای شیمیایی، 
روانگردان و مصنوعی است یا روی گیاهان خشک 
و خرد شــده اسپری می شــود تا بتوان این گیاهان 
را کشــید و یا اینکه مایع آن فروخته می شود تا به 
صورت بخوری یا با استفاده از سیگار الکترونیکی و 
وسایل دیگر استنشاق شود حال آنکه در بازار، این 
فرآورده ها بخور مایع یا گیاهی هم نامیده می شوند. 
این روانگــردان که با نام های دیگــری هم در بین 
مصرف کنندگان شناخته می شود عوارض ناشناخته 
بسیاری بر بدن بر جای می گذارد حال آنکه از زمان 
شناسایی موادروانگردان جدید تا بررسی ترکیبات 
آنهــا بر بدن و یافتن بهترین روش درمان، فاصله ای 
ایجاد می شــود که می تواند اثــرات مخرب و بعضا 

جبران ناپذیری بر مصرف کنندگان داشته باشد.
 هیچ استانداردی در تولید کمیکال رعایت 

نمی شود 
در این رابطه با دکتر تهمینه باهری اسلامی مدیرکل 
تحقیقات و آموزش ســتاد مبارزه با مواد مخدر به 
گفت وگو نشستیم که وی در رابطه با این روانگردان 
جدید و عوارض آن گفت: کمیکال نام خیابانی این 
روانگردان در ایران است. بیش از ۳۲۴ ماده به دسته 
کانابینوئیدهای سنتزی تعلق دارد و اینها در حقیقت 
تقلیدی از ماده  موثره گیاه شــاهدانه یا همان تی اچ 
سی اســت؛ تی اچ سی دارای ســاختاری پیچیده 
اســت که آن را تقلیل داده  و با روشهایی شیمیایی، 
ساختارش را در لابراتوارها تغییر و کمیکال را تولید 
کرده اند. وی با تاکید بر اینکه این روانگردان به طور 
غیر قانونی و با ایجاد تغییراتی جزئی در ساختار و 
با اســتفاده از مواد شیمیایی و واکنش های شیمیایی 
به عنوان ماده مخدری جدید تولید شده است گفت: 

هیچ کنترل و استانداردی در تولید اینگونه مواد وجود 
ندارد. 

مدیرکل تحقیقات و آموزش ســتاد مبارزه با مواد 
مخدر به اقدام هوشــمندانه مافیای مواد مخدر برای 
تولید مواد جدید اشــاره و اظهار می کند: زمانی که 
مافیــا قصد تولید مــوادی را دارد ابتــدا مطالعاتی 
روی آن انجام و در این خصوص هوشــمندانه عمل 
می کند و بعد از اینکه روش ســاخت مشخص شد، 
آن را در آزمایشــگاه های غیرقانونی سراســر دنیا 
 و توســط افرادی که اکثرا هم تحصیلکرده نیستند

 تولید می کنند.
  قاچاقچیــان بدنبال فریــب دادن پلیس با 

بسته بندی های جدید
  باهری با بیان اینکه به همین دلیل مشخص نیست 
چه ماده ای تولید شده و چون شیمیایی و ممکن است 
بازار مصرفی نداشته باشــند آن را به روی گیاهان 
خشک بی اثر اسپری می کنند در توضیح بیشتر گفت: 
یک گیاه خشک بی اثر را آغشته به این ماده می کنند 
و ســپس در بسته بندیهای شیک قرار داده و به روی 
آن می نویسند »برای مصرف انسانی نیست و جهت 
رایحه و بخور درمانی«، به فروش می رسانند البته به 
روش تدخینی هــم آن را مصرف می کنند؛ این مواد 
خشک را داخل سیگار و کاغذ سیگارپیچ پر کرده 
و استعمال می کنند. البته با استفاده از همین جملات 
»برای مصرف انسانی نیست و جهت رایحه و بخور 
درمانی« سعی در منحرف کردن سیستم پلیسی دنیا 
و مبارزه با موادمخدر دارند و بعضا اینگونه آنها را از 
گمرکات وارد کشورها می کنند.به گفته وی، کمیکال 
یکی ازکانابینوئیدهایی است که به کشور ما هم وارد 
شده است، هر چند در تبلیغ آن گفته می شود باعث 
سرخوشی، آرامش و شادی می شود اما ضربان قلب 

را بعد از مصرف افزایش می دهد.

 چرا مصرف کنندگان »اوردُز« می کنند؟
  مدیر کل تحقیقات ســتاد مبارزه بــا مواد مخدر 
درخصــوص مشــکلات کنتــرل ورود و مصرف 
روانگردانها گفت: این مواد هر روز با یک اســم و 
یک ماده جدید معرفی می شــوند این در حالیست 
که مشــخص نیســت چه دوزی از این مواد در هر 
گــرم وجــود دارد لذا مصرف کننــده نمی داند چه 
ماده مخدری با چــه دوزی را مصرف می کند و به 
همین دلیل مصــرف کنندگان با مشــکل اور دوز 
مواجه می شــوند.باهری افزود: از ابتدای پیدایش و 
شناسایی و استفاده ماده مخدر در دنیا تاکنون، طبق 
کنوانســیون های بین المللی، ۳۴7 ماده مخدر تحت 
کنترل و در لیست این کنوانســیون ها قرار دارد اما 
از سال ۲۰۰9 تاکنون ۱۱8۴ ماده روانگردان جدید 

توسط سازمان ملل گزارش شده است.
  وی ضمن بیان اینکه سودجویان موادمخدر همواره 
بدنبال بازارهای جدید و ســود بیشــتر هستند لذا 
مرتب مواد جدید با اسامی جدید را معرفی می کنند 
اظهار کرد: بدلیل آنکه اینها مواد شــیمیایی هستند، 
عوارض شان نیز ناشناخته است و سالها طول می کشد 
تا ترکیبات و عوارضشــان بر بدن و همینطور نحوه 
درمان معتادان به این روانگردانها شناسایی شود حال 
آنکه در این مدت و فاصله، این مواد آسیب خود را 

بر بدن فرد می زند که بعضا غیرقابل جبران است.
   عوارض کمیکال از ناهماهنگی حرکتی تا 

احساس حالت سقوط 
  مدیرکل تحقیقات و آموزش ســتاد مبارزه با مواد 
مخدر درباره عوارض مصرف کمیکال نیز اظهار کرد: 
مصرف این ماده ســبب ناخودآگاهی و در دوزهای 
بالا خواب عمیق و در موارد حادتر می تواند سبب 
مرگ مصرف کننده شود. همچنین باعث ناهماهنگی 
حرکتی، از دست دادن کنترل رفتارهای حرکتی، در 

صورت افزایش دوز مصرفی تشدید این حالت گاهی 
اوقات منجر به ناتوانی کامــل در راه رفتن و انجام 
حرکات اساسی است. همچنین مصرف کننده دچار 
انحرافات در ادراکات حسی می شود یعنی فرد دچار 
اختلال در تشــخیص رنگ و صدا می شود مثلا فرد 

صدا را می بیند و رنگ را می شنود.
  وی ادامــه داد: مصرف این مــاده می تواند باعث 
سرگیجه و حالت چرخش در مصرف کننده حتی در 
دوزهای متوسط مصرف آن، احساس حالت سقوط 
)که می تواند خسته کننده و ناراحت کننده باشد( در 
فرد القا کند. همچنین احساس افزایش و یا کاهش 
وزن، کم شــدن آب بدن و خشــکی دهان و حالت 
تهوع شــود. به گفته وی تپش قلب، درد قفسه سینه 
، استفراغ، سرگیجه، اضطراب، از دست دادن آگاهی، 
گُرگرفتگی یا احساس گرمای شدید، خواب آلودگی، 
تشنج، غش، ترس شدید از مرگ، رفتار غیر منطقی، 
حملات هراس، جنون و گشــادی مردمک چشم ، 
عوارض منفی تجربه شــده توسط مصرف کنندگان 
کانابینوئیدها سنتزی است که متفاوت از محصولات 

گیاه شاهدانه است.
  کوتاهی قد و کوچک تر شدن حجم کل مغز 

از دیگر عوارض مصرف قبل از ۱7 سالگی
  باهری ضمن تاکید بر اینکه کمیکال اعتیادآور بوده و 
علایم ترک آنها مشابه ولی شدیدتر از محصولات گیاه 
شاهدانه است گفت: در برخی موارد در کشورهای 
مختلف، فوت افراد مصرف کننده نیز گزارش شــده 
است. در بررسی ها، مشخص شده افرادی که قبل از 
سن ۱7 سالگی شروع به مصرف این مواد کرده اند، 
حجم کل مغز و ماده خاکســتری آنها کوچک تر و 
قد کوتاهتری دارند. وی تاکید کرد: مصرف کنندگان 
معمولا در کوتاه مدت دچار این عوارض می شوند اما 
اگر مصرف ادامه داشته و فردی مرتب مصرف کند، 

عوارض دیگری از جمله وابستگی به مواد روانگردان 
و اعتیاد را تجربه می کند. همچنین این مواد در بدن 
ایجــاد مقاومت می کند یعنی فردی که آن را مصرف 
می کند مرتب باید دوز مصرفش را بالا ببرد و مجبور 
به افزایش دوز و یا رفتن به سمت مواد دیگری است 
تا بتواند عوارض ناخواســته ایجاد شده را تا حدی 
جبران کند که عملا امکانپذیر نیست. به گفته باهری، 
مصرف مــداوم چنین روانگردانهایــی که به روش 
تدخینی مصرف می شوند موجب مشکلات ریوی، 

برونشیت، التهاب ریه و سرطان ریه هم می شود. 
  ادویه و بونزای، اسامی دیگر کمیکال

  کانابینوئیدهای ســنتزی، دسته مهمی از NPSها 
هستند که با روش های شیمیایی در آزمایشگاه های 
غیرقانونــی تولیــد مــی شــوند. کانابینوئیدهای 
سنتزی از نظر عملکرد مشــابه ولی بسیار قویتر از 
تتراهیدروکانابینول )THC( که مــاده موثره گیاه 
شاهدانه اســت، عمل می کنند. این مواد آگونیست 
گیرنده های کانابینوئیدی نوع یک )CB۱(هستند. در 
اکثر موارد کمیکال از نظر مقدار و نوع ماده آغشــته 
شده با هم متفاوت و این تفاوت و غیر قابل پیش بینی 
بودن نوع و مقدار ماده موثره موجود، ســبب خطا 
در دوز مصرفــی و ایجاد اوردُز در مصرف کنندگان 
می شــود. همچنین در برخی موارد قاچاقچیان این 
مواد را در اســامی دیگر نظیر ادویه، بونزای، بخور 
گیاهی و نام ها، علائم و بسته بندی متنوع به مشتریان 
عرضه می کنند. نقطه مشــترک بین بسته بندی های 
جذاب و متنوع عبارات فریبنده ای چون »برای عطر 
درمانی«، »برای مصرف انسانی نیست« است که به 
منظور گمراهی مراجــع کنترلی و مصرف کنندگان 

به روی بسته بندیها نوشته می شود.
 مکانیسم عملکرد و تاثیر کانابینوئیدهای 

سنتزی بر انسان
  گیرنــده CB۱ در اکثر قســمت های مغز و نخاع 
قرار داشته و مسئول عملکرد فیزیولوژیکی هستند. 
در حالی که گیرنده هــای CB۲ اکثرا در طحال و 
سلول های سیستم ایمنی قرار دارند و شاید، حد واسط 
در بروز تاثیرات ایمنی آنها باشــند. کانابینوئیدهای 
سنتزی می توانند با توجه به ساختار مولکولی خود، 
با تحت تاثیر قرار دادن گیرنده های CB۱ ، تاثیرات 
توهم زایــی و روان گردانی مــاده THC موجود 
در کانابیس را به شــکل قوی تر تقلید کنند. با این 
حال، بســیاری از اطلاعات دارویی، از جمله اثرات 
دراز مدت این مواد هنوز ناشناخته است. مطالعات 
زیادی در زمینه تاثیرات آنها بر انسان وجود ندارد و 
مصرف کنندگان، از اتفاقات پس از مصرف اطلاعات 
چندانی نداشته و اغلب دچار مصرف دُزهای اشتباه 
شده و عوارض جانبی شدید ناشی از مصرف بیش از 
حد، رخ می دهد که دلیل اصلی بروز اوردُز در این 
محصولات، متفاوت بودن نوع و میزانکانابینوئیدهای 
اضافه شده به مواد گیاهی در بسته هایی با شکل، آرم 
و برند یکســان است که موجب بروز اشتباه در دوز 

مصرفی و اوردُز می شود./ایسنا 

اعطای تسهیلات اشتغال به زوجین دهه شصتی 
ساکن در مناطق روستایی

  گروه اجتماعی// تفاهم نامه مشــترکی بین معاونت ریاســت 
جمهوری در امور زنان و خانواده و معاونت توسعه روستایی و مناطق 
محروم کشور در خصوص اعطای تسهیلات اشتغال به زوجین دهه 
شصتی ساکن در مناطق روستایی به امضای طرفین رسید. با حضور 
انســیه خزعلی، معاون رئیس جمهور در امور زنــان و خانواده در 
معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور، تفاهم نامه مشترکی 
در خصوص اعطای تسهیلات اشتغال به زوجین دهه شصتی ساکن 
در مناطق روستایی به امضای طرفین رسید. خزعلی در تشریح این 
تفاهم نامه اظهار کرد: همانطور که وعده دادیم، برای تشویق ازدواج 
زوج های دهه شصتی تسهیلات ویژه ای در نظر گرفته شده که یکی 
از آنها وام اشتغال ۲۰۰ میلیون تومانی است که به حمدلله تفاهم نامه آن 
نیز انجام شد. در ابتدای این دیدار، سید امیرحسین مدنی، معاون توسعه 
روستایی و مناطق محروم کشور و رئیس شورای عالی جهادگران، 
گزارشــی از روند اقدامات آن معاونت را در راستای توانمندسازی 

مناطق محروم کشور ارائه کرد.
مشمولان غیر غایب برای حضور در راهپیمایی 

اربعین مجوز دریافت کنند 
 گروه اجتماعی // رئیس ســازمان وظیفه عمومی فراجا گفت: 
مشمولان غیر غایب برای حضور در راهپیمایی اربعین حسینی حتماً 
از طریق نرم افزار پلیس من به صورت اینترنتی درخواست مجوز کنند.
سردار مهری افزود: سازمان وظیفه عمومی برای ایجاد تسهیلات برای 
مشمولان غیر غایب که قصد حضور در راهپیمایی اربعین حسینی 
دارند می توانند بدون پرداخت وثیقه به قصد عتبات عالیات کشــور 
عراق و شرکت در راهپیمایی اربعین حسینی نام نویسی کنند.وی گفت: 
البته این تسهیلات از اول محرم تا پایان ماه صفر، یعنی از اول مرداد 
تا ۲۵ شهریور ماه است.رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا افزود: 
در روز های گذشته شاهد این بودیم که مشمولان غیر غایب از طریق 
مرز های هوایی و زمینی قصد خروج برای زیارت عتبات عالیات را 
دارند، اما مجوزی دریافت نکردند، در حالی که برای حضور در مراسم 

راهپیمایی اربعین باید به صورت اینترنتی درخواست مجوز کنند.
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فروردین :
قصد انجام تغییرات مهمی در زندگی را دارید، اما از این 
تغییرات می هراسید و نگران هستید. جایی برای نگرانی 
وجود ندارد و تصمیم خود را با یکی از دوســتان که تجربه بیشتری 
دارد، درمیان بگذارید و از ایشــان درخواست کنید که برای انجام این 
تغییر شما را یاری دهد. انسان خودساخته ای هستید و دستاوردهایی 
که در زندگی دارید را شــخصا به دست آورده اید. این روحیه را ادامه 
دهید و به الگوی از موفقیت و خودساختگی برای دیگران تبدیل شوید.

  اردیبهشت :
به صلاح شماست که بیشتر از همیشه مواظب سلامت 
خود باشــید. در غیر این صــورت گرفتاری بیماری 
خواهید شــد و به دردسر میفتید. شخصی که اعتماد زیادی به ایشان 
دارید امروز به شــما ثابت می کند که لیاقت اعتماد تان را ندارد. از این 
شرایط درس بگیرید و در آینده با چشم بسته به افرادی که نمی شناسید، 
اعتماد نکنید. خودتان را غرق کار کرده اید و حالی از اعضای خانواده 
نمی پرسید، از امروز وقت بیشتری برای اهل منزل کنار بگذارید و بیشتر 

از گذشته احوال پرس اعضای خانواده باشید. 
  خرداد :

دعای فردی عابد و سالک پشت  سر شماست و امروز از 
دعای خیر این فرد بی نصیب نخواهید ماند. به لحاظ مالی 
روز خوبی را آغاز کرده اید و از جایی که انتظارش را نداشــتید، سودی 
روانه حسابهای بانکیتان خواهد شد. توانایی چشمگیری در جلب نظر 
اطرافیان دارید، از این توانایی بهترین اســتفاده را ببرید و مشکلاتی که 
امروز با آنها روبه رو می شوید را به لطف این روحیه پشت سر بگذارید. 

  تیر :
با پس انداز و صرفه جویی، آینده مالیتان را تضمین کنید. 
از امروز پولی کنار بگذارید تــا در روزگار گرفتاری 
دستتان پیش کسی دراز نباشد. روی کمک دوستان و آشنایان حساب   
باز نمی کنید و همیشــه می خواهید یک تنه مشــکلات را از سر راه 
بردارید، اما امروز با مشــکلی روبه رو خواهید شد که یک تنه از عهده 
حل آن بر نمی آیید. در نتیجه به خاطر داشــته باشــید که یک دست 
صدایی ندارد و با کمک گرفتن از دوســتان و آشنایان، این مشکل را 

بدون هیچ دردسری پشت سر بگذارید.
  مرداد :

مدتی است که در بســتر بیماری افتاده اید و حال و روز 
خوشــی ندارید، اما غم به دل خود راه ندهید چرا که 
این بیماری ادامه پیدا نمی  کند و در طول چند روز آینده، بهبودی کامل 
حاصل خواهد شد. با فرصت مناسبی برای افزایش درآمد و سود بیشتر 
روبه رو خواهید شد. از این شرایط نهایت استفاده را ببرید و دارایی های 
خود را دوچندان کنید. با یکی از آشنایان که مدت هاست خبری از وی 

نداشتید، ملاقات می کنید. 
 شهریور :

خودخواهی را کنار بگذارید و با شرکت در کارهای خیر 
و انسان دوستانه به اطرافیان ثابت کنید که به فکر دیگران 
هســتید. به لحاظ مالی وضعیت خوب و باثباتی دارید، اما از آنجایی 
که در همیشه روی یک پاشنه نمی چرخد، بهتر است از امروز تصمیم 
بگیریــد که مقداری از درآمد خود را بــرای روز مبادا کنار بگذارید 
و راه پس انداز و صرفه جویی در پیش بگیرید. دوســتان و آشــنایان 
امروز حسابی هوای شما را دارند. این شرایط را به فال نیک بگیرید و 

لحظه های شادی را در کنار اطرافیان تجربه کنید. 
 مهر :

 شــادی و نشــاط خود را با اعضای خانواده و پدر و 
مادر به اشتراک بگذارید. مدتی است که احساس تنهایی 
می  کنید و غصه ای به جان شما نشسته است. این شرایط ادامه نمی یابد. 
در آینده ای بسیار نزدیک تنهایی شما به پایان می نشیند و همدمی برای 
هم صحبتی پیدا می کنید. زندگی را به اطرافیان سخت  نگیرید و به دوستان 
و آشنایان ثابت کنید که هوایشان را دارید.  قرار است مهمان مهمی را به 
منزل دعوت کنید، اما روز خوبی را برای پذیرایی از این مهمان انتخاب 
نکرده اید. احتمال ایجاد مشــاجره ای میان شما و فردی وجود دارد، در 
نتیجه تا جایی که می  توانید روزی بدون حاشیه را در پیش بگیرید و به 

گونه ای روز را به شب برسانید که کسی از شما دلخور نشود.

 آبان :
کاری که مشــغول انجام آن هســتید به بار می نشیند. از 
این شــرایط درس بگیرید و در آینــده با انجام کارهای 
حساب شده و سودمند، دامنه موفقیت های خود را گسترش دهید. پولی 
به دســتتان می رسد و شرایط مالیتان بهبود پیدا می کند. از این شرایط 
بهترین اســتفاده را ببرید و در آینده حساب و کتاب های مالیتان را به 
گونه ای مدیریت کنید تا مشــکلات مالی هرگز سراغ شما نیاید.   به 
خاطر داشته باشید کم توجهی به همسر یا عشق  زندگیتان زمینه دوری 

میان شما را فراهم می کند.
   آذر :

تصمیم مهمی ســر راه شــما قرار می گیرد. به صلاح 
شماست که از تصمیم های عجولانه دوری بگیرید و پس 
از مشورت با افراد باتجربه، تصمیمی اتخاذ کنید که صلاح شما و دیگر 
اعضای خانواده را به دنبال داشــته باشد. برای فراموشی دغدغه  های 
فکری از ورزش و مدیتیشن کمک بگیرید. فرد باتجربه ای سر راه شما 
قرار می گیرد. پای صحبت های این فرد بنشینید و تجربه های ایشان را 
به کوله بار زندگیتان اضافه کنید. از تغییرات مهم هراسی نداشته باشید. 

این تغییرات ممکن است در نگاه اول نگران کننده به نظر برسد.
 دی :

اجازه ندهید اضطراب و نگرانی شما را از پا در بیاورد و 
اختیار امور را در دست بگیرید.  روحیه ای خوشگذران 
و ولخــرج دارید، اگر این رفتار را کنار نگذارید دیر یا 
زود گرفتار مشــکلات مالی خواهید شد.  بین شما و عشق  زندگیتان 
مشاجره ای کوچک ایجاد شده و از همسر یا عشق  زندگیتان حسابی 
دلخور هســتید، امروز فرصت خوبی است که این مشاجره را ختم به 
خیر کنید و اجازه ندهید در آینده مشکلات کوچک، آغازگر مشاجره  

میان شما و عشق  زندگیتان باشند.
   بهمن :

به فکر سلامتتان نیستید و با خوردن غذاهای غیر مفید 
و سبک  زندگی ناســالم، سلامت وجود نازنینتان را به 
خطر نیندازید. به هر اندازه که زودتر ســبک  زندگی ناســالم را کنار 
بگذارید، به همان اندازه زودتر پذیرای سلامت و نشاط خواهید بود. با 
سرمایه گذاری های بلند مدت راهی برای افزایش درآمد خود پیدا کنید. 
روحیه مردم داری دارید و اطرافیان را به خود جذب می کنید، امروز از 

این روحیه برای رسیدن به موفقیت های بیشتر استفاده کنید. 
  اسفند : 

اجازه ندهید مشــکلاتی که با آنها روبه رو هستید شما را 
ناامیــد کند و در اولین فرصت نیروی لازم برای مبارزه با 
مشکلات را بدست آورید. اگر شش دانگ حواستان را جمع نکنید، امروز 
حسابی ضرر می کنید. به نفع شماست که در این وضعیت معامله ای انجام 
ندهید و کارهای مهم را به روزهای آینده موکول کنید. اختلاف  نظرهای 
زیادی با یکی از آشــنایان دارید و امروز سو ء تفاهمی میان شما ایجاد 

می شود، اجازه ندهید این سوء تفاهم زمینه ناراحتی شما را فراهم کند.
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طالع بینی

  گروه اجتماعی // وزیــر آموزش و پرورش 
با اشــاره به برنامه های مهم این وزارتخانه 
گفت: بر روی ۲ برنامه تربیت معلم و اجرایی 
سازی سند تحول بنیادین تمرکز ویژه داریم. 
دانشجومعلمان دانشگاه فرهنگیان علاوه بر 
واحدهای درســی خود باید ۱۲ مهارت را نیز 
بیاموزند تا بتوانند فارغ التحصیل شوند و این 
مصوبه شامل ورودی های سال های گذشته هم 
 می شود. امسال بیش از۲۰ هزار دانشجومعلم 

را به طرح ولایت اعزام کردیم. 
  رضا مراد صحرایی در دومین کنگره  معلمان انقلاب 
اســلامی با اشــاره به لزوم یادآوری خودباوری، 
ایمان و امید به عنوان مثلث معجزه آفرین و بن مایه 
پیشرفت های انقلاب اسلامی گفت: خودباوری، امید 
و ایمان، میثاق مشــترک ما برای پیشرفت اهداف 
انقلاب اسلامی است. وی خاطرنشان کرد: در گام 

دوم انقــلاب باید با آرمان  هــا و مولفه های اصلی 
انقلاب به ســمت عزت ایــران قوی حرکت کنیم. 
یکی از مولفه ها اتحاد بر موضع مشترک یعنی اسلام 
و  رهبــری حضرت امام خمینی)ره( بود که تجلی 
امروز این مولفه، رهبر معظم انقلاب اسلامی است.

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به لزوم یادآوری 
خودباوری، ایمان و امید به عنوان مثلث معجزه آفرین 
و بن مایه پیشرفت های انقلاب اسلامی گفت: امید و 
ایمان، میثاق مشترک ما برای پیشرفت اهداف انقلاب 
اسلامی اســت. وی اظهار کرد: دولت سیزدهم در 

شرایط سختی کار خود را آغاز کرد.
صحرایی با بیــان اینکه در دوره قبل حضور رهبر 
انقلاب در دانشگاه فرهنگیان، باعث شد این دانشگاه 
به مســیر اصلی خود بازگردد خاطرنشــان کرد: 
دانشگاه فرهنگیان باید محور جذب و تربیت معلم 
شود و این یکی از مهم ترین ماموریت های ما است. 

وزیر آموزش و پرورش با اشاره به برنامه های مهم 
این وزارتخانه گفت: بر روی ۲ برنامه تربیت معلم و 
اجرایی سازی سند تحول بنیادین تمرکز ویژه داریم. 
دانشجومعلمان دانشگاه فرهنگیان علاوه بر واحدهای 
درسی خود باید ۱۲ مهارت را نیز بیاموزند تا بتوانند 
فارغ التحصیل شوند و این مصوبه شامل ورودی های 
سال های گذشته هم  می شــود. امسال بیش از۲۰ 
هزار دانشجومعلم را به طرح ولایت اعزام کردیم.   
صحرایــی ادامه داد: موضوعــات دیگری نیز در 
شورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب رسید که 
از جمله آن ها برگزاری کنکور اختصاصی تربیت 
معلم، آیین نامه اختصاصی جذب دانش آموزان نخبه 
در رشته های مختلف، تاسیس دفتر مرکزی جذب 
دانشگاه فرهنگیان دانشگاه، اعطای رتبه تحصیلی، 
شناسایی دانشجویان نخبه سایر دانشگاه ها جهت 
تحصیل سال آخر دوره تحصیلی خود در دانشگاه 

فرهنگیان، مشارکت دانشگاه های دیگر در آیین نامه 
ارتقا برای تربیت دانشجویان، آیین نامه اختصاصی 
دانشــگاه فرهنگیــان، تعیین مدارس وابســته به 
پردیس های دانشگاه فرهنگیان و ایجاد مرکز ملی 
بهسازی سرمایه انسانی وزارت آموزش و پرورش 
با محوریت دانشــگاه فرهنگیان و افزایش درس 

کارورزی از ۲ به 8 واحد است.
  وزیرآموزش وپرورش در ادامه گفت: باید توجه 
داشت که نقطه عزیمت تحول، معلم است. معلم اگر 
خوب باشــد کارها به خوبی پیش می رود و نقطه 
عزیمت اگر معلم شود، تحولات نیز شروع می شود.

  به گزارش جام جم آنلاین، صحرایی با اشــاره به 
تغییرات ایجاد شده در کنکور سراسری خاطرنشان 
کرد: امسال ۴۰ درصد تاثیر قطعی سوابق تحصیلی 
در کنکور بود که سال بعد به ۵۰ درصد و دو سال 

بعد به6۰ درصد خواهد رسید.

وزیر آموزش و پرورش: 

افزایش تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور به ۵۰ درصد می رسد 

 گروه اجتماعی // رئیس سازمان نظام پرستاری از بیکار 
شدن بیش از ۲۰ هزار نفر از پرستاران و نیروهای درمانی 
شاغل در ایام کرونا پس از فروکش کردن بیماری خبر داد. 
  محمد میرزابیگی در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: 
در زمان آغاز شیوع بیماری کرونا بیش از ۲۰ هزار نفر که بالغ بر 
۱۲ هزار نفر از آن ها پرســتار و مابقی از گروه های بالینی بودند 
طی یک فراخوان از خودگذشتگی کردند و به صورت داوطلبانه 
وارد عرصه مقابله با کرونا شدند و طرح خود را آغاز و یا تمدید 
کردند که این افراد عمدتاً پرستاران دهه هفتادی بودند؛ در آن زمان 
از سوی وزارت بهداشــت وقت به آن ها وعده استخدام داده شد 
اما پس از فروکش کــردن آمار کرونا همه این افراد از کار بیکار 
شــدند. وی افزود: با این وجود ما در دوره پنجم نظام پرستاری، 
دســتاوردهای ملموسی برای جامعه پرســتاری داشتیم. تاکنون 

هشــت قانون به نفع جامعه پرستاری در مجلس شورای اسلامی 
به تصویب رسیده اســت. قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری، 
ارتقای بهره وری، اســتخدام پرستاران، تصویب بند ی تبصره ۱7 
بودجه ۱۴۰۲ از جمله قوانین تصویب شده است. البته ما هنوز از 
اجرای کامل قانون بهره وری رضایت نداریم و نســبت به اجرای 

قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری انتقادات جدی داریم.
  رئیس سازمان نظام پرستاری با انتقاد از عملکرد وزارت بهداشت 
در اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری گفت: این قانون 
به طور کامل اجرا نشــده اســت؛ قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری چهاربخش شامل کای پرستاری )یکی از شاخص های 
محاسبه تعرفه پرستاری(، ارزش نسبی خدمات پرستاری )سیاست 
به کارگیری کای پرســتاری(، ثبت خدمات ارائه شــده از سوی 
پرستاران در سیستم اطلاعات بیمارستان ها و بازتوزیع )کارانه ای 

که پرستار از محل تعرفه خدمات پرستاری دریافت می کند( است. 
وی تصریح کرد: دســتورالعمل های ثبت خدمات پرســتاران در 
سیستم ثبت اطلاعات بیمارستان )HIS( و دستورالعمل رسیدگی 
به اسناد توسط بیمه ها وجود دارد اما وزارت بهداشت سیستم های 
نرم افزاری خود برای ثبت خدمات پرســتاری را به روز رسانی 

نکرده و خدمات به درستی ثبت نمی شوند.
  به گزارش تسنیم، میرزابیگی خاطرنشان کرد: با وجود این که تعرفه 
خدمات پرستاری محاسبه و مشــخص شده است اما هنوز برخی 
خدمات پرستاران به نام پزشکان ثبت می شود در حالی که ثبت این 
خدمات به نام پرستاران باعث کاهش هزینه خدمات درمانی برای 
مردم، بیمه و نظام سلامت می شــود. پرداختی ها به پرستاران بابت 
اجرای این قانون علی الحساب بوده و بر اساس عملکرد پرستاران 

نبوده است که به معنای عدم اجرای صحیح قانون است.

خلف وعده وزارت بهداشت؛

 بیکاری ۲۰۰۰۰ نیروی درمانی
 شاغل در کرونا پس از فروکش بیماری 

هشدار نسبت به ورود روان گردان 
جدید »کِمیکال« به ایران



امام رضا )ع(: نیکوکاری، پس اندازی جاودان است
)روضه بحار ج 2 ص 356  (
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بنیانگذار روزنامه دریا
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انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
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  گروه خبر // مدیرعامل شــرکت فــولاد هرمزگان گفت: 
علی رغم افزایش بیش از ۸۳ درصدی هزینه های تمام شده 
تولید و کاهش نســبی قیمت ها در بازار داخلی و صادراتی 
در ابتدای سال جاری، شرکت فولاد هرمزگان فصل بهار را 
با ثبت رشــد 4۸ درصدی سود خالص پشت سر گذاشت و 
توانســت به میزان ۱7 هزار و 9۳9 میلیارد ریال، بیشترین 

سود خالص سه ماهه خود را محقق کند.
  به گزارش خبرنگار دریا؛ عطاالله معروفخانی با اشــاره به روند 
تصاعدی کسب درآمد فولاد هرمزگان طی یکی دو سال اخیر، بیان 
کرد: شرکت فولاد هرمزگان با الگوبرداری از سازمان های موفق در 
بازه زمانی یادشده توانسته با کسب ١0 هزار و ١١۶ میلیارد تومان، 
میزان درآمد حاصل از فروش خود را طی چهار ماه نخست امسال 
بیش از ۴0 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش دهد. 
وی افزود: در ســال ١۴0۲ استراتژی حفظ و ارتقای بازار داخلی 
و صادراتی را در پیش گرفتیم. علی رغم مشکلات ناشی از رکود 
بازار و کاهش قیمت ها به ویژه در بازار داخلی و صادراتی، مجموع 
فروش داخلی و صادراتی شــرکت فولاد هرمزگان در چهار ماه 
نخست سال ١۴0۲ با رشد ١5 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
پیش به 5١5 هزار و 97۲ تن رســیده است. به این ترتیب فولاد 
هرمزگان توانســت بازارهای داخلی و صادراتی خود را به خوبی 

حفظ و حضور خود را میان رقبا تداوم بخشد.
  رشد 7۰ درصدی درآمد فروش داخلی

  مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان خاطرنشــان کرد: در حوزه 
درآمد نیز فولاد هرمزگان در چهار ماه نخســت امسال توانست 5 
هزار و 7۸0 میلیارد تومان درآمد از فروش محصول خود در بازار 
داخلی به دست آورد که این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال 
گذشته، رشد 70 درصدی را نشان می دهد. همچنین این شرکت تا 
پایان تیرماه سال ١۴0۲ موفق شد چهار هزار و 33۶ میلیارد تومان 
درآمد صادراتی داشته باشد که این میزان نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته از رشــد ١3 درصدی خبر می دهد. مجموع فروش فولاد 
هرمزگان در بازارهای داخلــی و صادراتی طی چهار ماه ابتدایی 
سال ١۴0۲ درآمد ١0 هزار و ١١۶ میلیارد تومانی را نشان می دهد 
که این میزان در هم ســنجی با مدت مشابه سال گذشته رشد ۴0 

درصدی را نشان می دهد. معروفخانی با اشاره به اینکه موفقیت های 
به دست آمده در حوزه فروش شرکت فولاد هرمزگان نیز همواره با 
اتخاذ راهبردها و تصمیمات به موقع در حوزه مدیریت و با همت و 
تلاش کارکنان متعهد و دلســوز شرکت به دست آمده است، اظهار 
داشت: همدلی و مشارکت ایجادشده در فولاد هرمزگان مسیر بهبود 
و رشــد در همه عرصه های تولید، تعمیرات، ستاد و پشتیبانی را 

تسهیل نموده است که شایسته قدردانی است.
 ســودآوری تاریخی فولاد هرمزگان با وجود افزایش 

شدید بهای تمام شده تولید
  مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در بخش دیگری از سخنان خود 
به استراتژی تداوم سودآوری شرکت اشاره کرد و گفت: سال جاری 
از ســوی مقام معظم رهبری »مهار تورم، رشد تولید« نام گرفت و 
برهمین اساس افزایش تولید و تداوم سودآوری را استراتژی فعالیت 
خود قرار دادیم و توانستیم بهار را با بهترین عملکرد فعالیت خود در 
حوزه کسب درآمد و سودآوری پشت سر بگذاریم. معروفخانی با 
تأکید بر افزایش شدید هزینه های تولید در سال جاری، تصریح کرد: 
بهای تمام شده تولید در فولاد هرمزگان طی بهار امسال به 59 هزار 
و ۲۴0 میلیارد ریال رســید که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
رشد ۸3 درصدی را نشان می دهد. در همین خصوص هزینه های 
اداری، فروش و عمومی این شــرکت نیز با رشد ١۲5 درصدی، 
مالیات بر درآمد با رشد ۲09 درصدی و هزینه های مالی نیز با رشد 
۲0١ درصدی در مقایســه با بهار سال گذشته مواجه شده اند.وی 
ادامه داد: علی رغم این افزایش سرسام آور هزینه ها، فولاد هرمزگان 
عملکرد موفقی در فروش و درآمدزایی و به تبع آن سودآوری داشته 
و با ثبت درآمد ۸۶ هزار و 30۸ میلیارد ریال در بهار، سود خالصی 
معــادل ١7 هزار و 939 میلیارد ریال را محقق کرده که این میزان 

سودآوری در بهار در تاریخ فعالیت این شرکت بی سابقه است.
  مدیرعامــل فولاد هرمزگان اذعان کرد: اگرچه این شــرکت نیز 
همانند سایر فولادسازان کشور با مشکلاتی نظیر قطعی برق و گاز و 
در نتیجه کاهش تولید در اواخر بهار و تابستان مواجه شده است؛ اما 
با تدابیر اتخاذشده و برنامه ریزی های خوبی که به ثبت رکوردهای 
تولید در سه ماهه نخست ســال جاری منجر شد، محدودیت های 
یادشده نتوانست باعث کاهش سودآوری این شرکت شود که این 
موضوع نشان از همت والای مدیران شرکت و تحقق استراتژی های 

کلان سازمانی و هلدینگ مبارکه دارد. 
  معروفخانی در پایان گفت: از حمایت های فولاد مبارکه به عنوان 
شــرکت مادر که همواره در زمینه های مختلف یاور شرکت بوده 
اســت قدردانی نموده و امیدواریم تا پایان سال جاری با همدلی 
و هماهنگی بیشــتر بتوانیم بیش ازپیش در شرکت فولاد هرمزگان 
به شــعار »ما می توانیم« جامه عمل بپوشانیم و با ثبت رکوردهای 
جدید در تولید، فروش و سودآوری، عملکردی درخشان در تاریخ 

شرکت بر جای گذاریم.

  گروه خبر // رئیس پارک علم و فناوری 
هرمزگان در نشســت خبری بمناسبت 
نگاه ما   : گرامیداشت روز خبرنگار گفت 
به شرکت ها باید نگاهی اجتماعی باشد نه 
تجاری و برای عملی کردن این مهم نیاز به 

الگو سازی در استان داریم. 
  دکتر علیرضا نصیری با بیان اینکه در شــرق 
اســتان نمایندگی پارک بعنوان مرکز رشد  در 
میناب فعالیت می کند  ، افزود : مجوزهای مرکز 
رشــد در غرب استان در بندرلنگه گرفته شده 
است و به زودی شــاهد راه اندازی و فعالیت 
این مرکز خواهیم بود.نصیری با اشاره به اینکه 
در زمان مدیریت بنده رویکرد پارک از عرضه 
محوری به نیاز محوری تغییر کرد، عنوان کرد: 
سال گذشــته چندین رویداد براساس نیازهای 
هرمزگان برگزار شد. وی مطرح کرد :  به جای 
تاســیس مراکز جدید تصمیم گرفتیم از مراکز 
موجود و زیرساخت های دانشگاه ها از جمله 
دانشگاه هرمزگان و دانشــگاه علوم پزشکی 
استان استفاده کنیم. رئیس پارک علم و فناوری 
هرمزگان، اذعان داشــت : ۴۲ هکتار زمین در 
دانشــگاه هرمزگان در نظر گرفته ایم که حدود 
۴ ســوله برای تجهیز کارگاهــی با ۸0 درصد 
پیشــرفت فیزیکی در حال آماده سازی است، 
امسال اگر منابع عمرانی تخصیص داده شود طی 
3 ماه آتــی و تامین آب و برق به بهره برداری 
می رسد.نصیری خاطرنشان کرد : از منابع بانکی 
حدود ۲5 میلیارد تومان از محل تبصره ماده ١۶ 
تا سقف یک میلیارد تومان به شرکت های پارک 
علم و فناوری استان تسهیلات تعلق گرفت که 

این امر در تاریخ پارک بی سابقه بود.  
  وی با بیان اینکه برای تامین منابع مالی بابنیاد 
برکت تفاهمنامه ای به مدت ۲ سال با اعتباری 
۲00 میلیارد تومانی منعقد شد ، ادامه داد : فولاد 
هرمزگان از صنایع پای کار بوده است و همیشه 
از پارک با انعقاد قرارداد ها حمایت کرده است 
و اخیرا صبا فولاد نیز قراردادی را با پارک امضا 

کرده است.
  این مســئول اظهار داشــت: با بزرگ شدن 
برخی از شــرکت ها و تبدیل آنها به  موسسه 
نیازمند مکان بزرگ تری هستند و از پارک به 
مکان بزرگ تری نقل مکان می کنند البته تمام 
شرکت های این پارک موفقیت را تجربه نمی کنند 
مانند تمــام کارها برخی با شکســت روبرو 
می شوند. رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان  
خاطرنشان کرد: با اســتقبال زیاد متقاضیان و 
نخبگان دفاتر پارک دیگر پاسخگوی آنها نیست 
بــه طوریکه در ۸ مــاه،  97 متقاضی پذیرش 
کرده ایــم و در حال حاضر 97 شــرکت عضو 

پارک علم و فناوری هستند .
  به گفته وی، ١9 شــرکت رشد یافته داریم که 
پایدار شــدند و در درآمد به عنوان موسسات 
پارک آنها را می شناسیم.نصیری  ابراز داشت: 
سال گذشــته با امضای تفاهمنامه با سازمان 
تامین اجتماعی و اداره کل امور مالیاتی استان 
هرمزگان نماینده بیمــه و مالیات در روزهای 

خاص به شرکت ها مشاوره می دهند.
  رئیس پــارک علم وفنــاوری هرمزگان از 
برنامه های سال آتی به تدوین سند STI  اشاره 
کرد و ادامه داد : دوشنبه های فناوری با برخی 

از مسئولان برگزار می شود که در این نشست ها 
به گفت و گو و هم فکری می پردازیم.

  وی با بیان اینکه بیشتر مشکلات ما زیرساختی 
است، درخواســت کرد: دستگاه های دولتی که 
ســاختمان بدون استفاده دارند آن را در اختیار 

پارک علم و فناوری قراردهند.
  نصیری اضافه کرد : ۶0 شرکت دانش بنیان در 
هرمــزگان فعالیت می کنند که از این تعداد ۲0 
شرکت در پارک علم و فناوری مستقر هستند. 
رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان، تصریح 
کرد: در شرکت های دانش بنیان هدف اشتغال 
نیست بلکه تبدیل دانش به ثروت است. نصیری 
با بیان اینکه  رکن اصلی اکوسیســتم نوآوری 
رسانه اســت، یادآور شد: چالش شرکت های 
دانش بنیان نبود کارشــناس و نیروی انسانی 

متخصص است.
  این مسئول با اشاره به اینکه پارک علم و فناوری 
اولین خودروی  میدانی  آزمایش های  هرمزگان 
خودران ســاخت ایران را آغاز کرده اســت و 
اولین آزمایش به طور موفقیت آمیزی انجام شد، 
توضیح داد: متخصصان شرکت دانش بنیان صنعت 
و فناوری هوشمند خلیج فارس )PGITIC( مستقر 
در پارک علم و فناوری اســتان بعد از 3 سال 
تحقیق و تســت در قالب ۴ گروه الکترونیک، 
کنترل ، مکانیک و نرم افــزار، موفق به طراحی 
و ساخت اولین سیستم هوشمند کنترل خودرو 

بدون راننده در ایران شدند.
  به گــزارش پایگاه خبری صبــح دریا نیوز، 
وی اضافه کرد : تجهیزات هوشمند سازی این 

خودرو نیازمند 3  میلیارد تومان اعتبار است.

  

  گزارش اختصاصی // طرح نهضت ملی مسکن مهمترین طرح 
دولت سیزدهم برای احداث چهارمیلیون مسکن در چهارسال 
بود تا بخش زیادی از کمبود مسکن که بدلیل عدم اجرای هیچ 
طرح مسکن سازی در دولت قبل ایجاد شده را جبران کند و 

مردم خانه دار شوند.
  اخــذ مالیات از خانه های خالی، ســاماندهی مشــاوران املاک و 
نظارت بر بــازار رهن واجاره و... نیز موردتاکیــد دولتمردان بوده و 
مجلس نیز قوانینی را در این حوزه تصویب کرد. رییس جمهور، وزیر 
راه وشهرسازی و اســتانداران و از جمله استاندار هرمزگان بارها بر 
ساماندهی مشاوران املاک و برخورد با متخلفان در این بخش تاکید 
داشته اند. این موضوع نشان می دهد بخشی از تلاطم بازار مسکن به 
دلال بازی و تخلفات مشاوران املاکی برمی گردد که برخی بصورت 
مجاز و برخی غیرمجاز فعالیت دارند و پلمپ غیرمجازها و متخلفان 
نیز آغاز شده است و ضرورت دارد میزان برخورد با مشاوران املاک 
غیرمجاز در هرمزگان افزایش یاید. مردم و مستاجران گلایه مندند که 
مصوبه افزایش ۲0 درصدی اجاره بها در بندرعباس رعایت نمی شود 
و اجــاره و رهن برخی املاک تا چندین برابر افزایش یافته اســت و 
برخوردی با آنها صورت نمی گیرد و برخی مشــاوران املاک در این 
حوزه دلال بازی می کنند و در ســاخت وساز وارد شده اند که تلاش 
می کنند قیمت مســکن را نیز افزایش دهند. ضروری است مشاوران 
امــلاک بطور مرتب با قوانین مرتبط با رهن واجاره و خرید و فروش 
املاک آشنا شوند و به مالکان و مستاجران و خریداران مشاوره دهند و 
از طرفی نیز سقف افزایش اجاره بها و... را رعایت کنند. افزایش نظارت 

بر بنگاه های مشاوران املاک بایستی بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
  تاکید رئیس جمهور 

  تأکید بر اســتمرار بازرسی ها از مشــاورین املاک و توجه به نقش 
اتحادیه  مربوطه در نظم بخشیدن به واحدهای صنفی و برخورد به موقع 
با متخلفین به عنوان یکی از محورهای مهم سخنرانی رئیس جمهور 
در جلسات شورای عالی مسکن بوده است. رئیس جمهور در شورای 
عالی مســکن  ضمن گلایه مندی از کندی اجرای طرح ســاماندهی 
بنگاه های مشاورین املاک، بر ضرورت تسریع در اجرای این طرح و 
برخورد با بنگاه های متخلف یا فاقد مجوز و همچنین اصلاح قانون ارائه 

مجوز به بنگاه های مشاورین املاک تأکید کرد.
  دکتر رئیســی در ادامه همچنین بر پیگیری اجرای قانون مالیات بر 
خانه های خالی براســاس آیین نامه ابلاغ شده به دستگاه های اجرایی 
بویژه در استان ها و از سوی استانداران تأکید کرد و گفت: برای تسریع 
در اجرای این قانون تبادل اطلاعات بین دســتگاه های مختلف مؤثر 
خواهد بود و از سوی دیگر در روند اجرا، هر بخشی از این قانون دارای 
نقض یا اشکال بود، بلافاصله باید به قانونگذار اطلاع داده شود.رئیسی 
تأمین مســکن برای مردم را اولویت های مهم دولت دانست و با تأیید 
اقدامات صورت گرفته در واگذاری زمین و ســاخت مسکن از سوی 
دســتگاه های مختلف، بر جدیت وزارتخانه ها، بانک ها و بخش های 
مختلف برای تداوم این اقدامات در قالب نهضت ملی مسکن تاکید کرد.

رئیس جمهور تأمین زمین برای ساخت مسکن را از ضرورت های تحقق 
اهداف نهضت ملی مســکن دانست و با بیان اینکه در زمینه واگذاری 
اراضی مازاد دولت، گام های خوبی برداشته شده، از دستگاه های اجرایی 
که هنوز موفق به واگذاری اراضی مازاد خود نشده اند، خواست هر چه 
سریع تر نسبت به رفع مشکل و اجرای تکالیف خود در این زمینه اقدام 
کنند.رئیسی با تأکید بر اهمیت پرداخت به موقع تسهیلات ساخت مسکن 

در جهش مسکن سازی، با بیان اینکه به موجب قانون بانک ها موظفند 
۲0 درصد تسهیلات بانکی را به ساخت مسکن تخصیص دهند، تصریح 
کرد: اگر بانک ها امکان پرداخت تسهیلات به میزانی که قانون برای آنها 
تعیین کرده، ندارند، باید به صورت شفاف به مردم اعلام و نسبت به آن 

میزان که قابل پرداخت است، به موقع اقدام کنند.
  اعلام وزیر برای افزایش نظارت ها

  وزیر راه و شهرسازی نیز گفت: نظارت بر دفاتر مشاور املاک بیش تر 
می شود. مهرداد بذرپاش تاکید کرد: مشکلات بسیاری در کشور وجود 
دارد و ما وارث چندین ســال نساختن مسکن در کشور هستیم که بر 
روی قیمت تاثیر گذاشــته است، مسکن زمین و مصالح آن در داخل 
کشور است اکنون به فضل خداوند مشکلات برطرف می شود. بذرپاش 
بیان کرد: تمام تلاش ما باید این باشد که ساخت مسکن به میزانی که 
وعده داده شد برسد. ما در دولت ابزارهایی همچون زمین، تسهیلات 
و سهل کردن شرایط در اختیار داریم، اخیرا مصوبه هایی را در شورای 
عالی شهرسازی داشتیم تا تولیدات مردم رونق بیشتری بگیرد.وزیر راه 
و شهرســازی با اشاره به مالیات بر خانه های خالی، خاطرنشان کرد: 
نمی توانیم ساکت بنشینیم تا تعدادی خانه ساخته شود و خالی بماند اما 
مردم به دنبال خانه باشند این خانه ها باید به مردم عرضه شود وقتی که 
عرضه شود، قیمت ها فروکش می کند و در برخی شهرها کاهش قیمت 

مسکن داشتیم.
  عمده ترین تخلف مشاورین املاک

  نماینده وزیر راه و شهرســازی نیز در کارگروه تنظیم و کنترل بازار 
املاک و مستغلات گفت: نبود نرخنامه در دفاتر مشاورین املاک، اکنون 

عمده ترین تخلف این گروه صنفی در کشور است.
  به گزارش  ایرنا، علیرضا مهلی در حاشــیه بازدید و بازرســی از 
مشاورین املاک افزود: مشــاورین املاک باید نرخنامه را طوری در 
محل کســب خود نصب کنند که به وضوح به مشاهده مشتری برسد، 
چراکه اطلاع یافتن مردم از نرخ کمیسیون مشاورین املاک برای انعقاد 

مبایعه نامه و یا اجاره نامه جز حقوق شهروندی است.
 وی بیان کرد: از سوی دیگر واحد صنفی که جواز کسب ندارد، فاقد 
وجاهت قانونی است و مردم در مراجعه به واحدهای معاملات املاک 

ابتدا باید این موضوع را بررسی کنند.
  نماینده وزیر راه و شهرسازی در کارگروه تنظیم وکنترل بازار املاک 
و مستغلات اظهار کرد: استفاده از مبایعه نامه های دستی در مشاورین 
املاک در حال جمع شدن است و مردم در این واحدهای صنفی باید 
به سمت گرفتن کد رهگیری و مطالبه این کد از مشاورین املاک باشند، 
وقتی کد رهگیری برای مبایعه نامه صادر شود ملک مشمول مالیات بر 

خانه های خالی نمی شود.

  وی افزود: مطابق مصوبه ســران قــوا در آینده افزایش اجاره بها در 
تمدید اجاره نامه ها در تهران بیش از ۲5 درصد و در ســایر شهرها 
بیــش از ۲0 درصد افزایــش نخواهد یافت، با ثبــت کد رهگیری 
 مســتاجرین از تمدید اجــاره نامه با افزایش بهــای بالا جلوگیری 
خواهند کرد.مهلی در جریان مهروموم کردن یک مشاور املاک متخلف 
در واکنش به آگهی اســتخدام کارمند مشاور املاک در ازای دریافت 
پورسانت گفت: وقتی می نویسد به مشــاور املاک با پورسانت بالا 
نیازمندیم، یعنی نرخ کمیســیون بنگاه اگر ١0 میلیون تومان است و 
کارمند 30 میلیون تومان بگیرد، حقوق بالاتری با پورســانت خواهد 
گرفت و کارمند به این اقدام ترغیب می شــود. وی بیان داشــت: این 
ادبیات و رفتار مشــاورین املاک باعث ایجاد تورم در جامعه شده و 

نوعی سوداگری به شمار می رود.
  ۲۵۰۰ واحد مشاور املاک بدون مجوز در کشور پلمب شد 

  نماینده وزارت راه و شهرسازی در کارگروه تنظیم وکنترل بازار املاک 
و مستغلات گفت: ۲ هزار و 500 واحد صنفی مشاور املاک غیر مجاز 

از اردیبهشت ماه امسال تاکنون در کشور پلمب شد.
  به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، علیرضا مهلی نماینده 
وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک 
و مستغلات کشور با  دستور العمل  های ساماندهی مشاورین املاک، 

شناسایی خانه های خالی در کشور شروع بکار کرد. وی ساماندهی 
مشاورین املاک را از مهمترین برنامه وزارت راه و شهرسازی برشمرد 
و افزود: در حال حاضر ١7۴ هزار و 37۴ واحد صنفی مشاور املاک 
در کشور فعال اســت که اقدامات آنها بر قیمت و اجاره بهای مسکن 

بسیار تاثیرگذار است.
  نماینده وزارت راه و شهرســازی در کارگروه تنظیم وکنترل بازار 
املاک و مســتغلات تاکید کرد: از ١5 اردیبهشت ماه گشت های 
مشترک این وزارتخانه توســط ادارات راه و شهرسازی در تهران 
و تمامی استان های کشور با همکاری سازمان تعزیرات حکومتی، 
اماکن، اداره کل صمت، مقام قضایی و انتظامی اســتان آغاز شــد 
که نتیجه آن بازید از 30 هزار مشــاور املاک بود. مهلی افزود: با 
بازرسی های انجام شده ۲500 بنگاه غیر مجاز در کشور پلمب شد 
و برای بنگاه های متخلف معرفی شده به تعزیرات حکومتی نیز ١3۴ 
میلیارد و 93١ میلیون تومان جریمه صادر شد.  نماینده وزارت راه 
و شهرســازی در کارگروه تنظیم و کنترل بازار املاک و مستغلات 
خاطر نشان کرد: نداشتن پروانه کسب، نرخنامه، نداشتن کد رهگیری 
و عدم صدور فیش رسید کمیسیون وجوه دریافتی و گران فروشی در 
بحث اخذ کمیسیون های مصوب استان ها عمده تخلفات محرز در 
بنگاه های املاک است. وی تصریح کرد: چنانچه مردم املاک خود 
را در سامانه ملی املاک و مستغلات ثبت کنند، این امر سبب می شود 

بنگاه های املاک در تمدید قراردادها سوءاستفاده نکنند.
   مهلی افزود: مردم باید به سمت ثبت خانه ها و املاک خود در سامانه 
ملی املاک و اسکان حرکت کنند، چراکه به این ترتیب مشمول مالیات 
بر خانه های خالی نمی شوند، همچنین با این شیوه موضوع گران فروشی 
در حــوزه املاک نیز از بین خواهد رفت. وی خاطر نشــان کرد : از 
اقدامات مهم صورت گرفته در کارگروه تنظیم بازار املاک و مستغلات 
کشور این است که دریافت کد رهگیری برای اجاره نامه در سامانه ملی 

املاک و اسکان برای موجر و مستاجر رایگان شده است.
  برخورد بدون اغماض با مشــاوران امــلاک متخلف در 

هرمزگان
  اســتاندار هرمزگان نیز بر برخورد بدون اغماض با مشاوران املاک 
متخلف در هرمزگان تاکید کرد. مهدی دوســتی بر لزوم بازرسی از 
بنگاه های مشاور املاک و برخورد با افراد متخلف در این حوزه، تصریح 
کرد: مطابق بازرســی های انجام شده در شهر بندرعباس تاکنون 75 
مشاور املاک فاقد مجوز شناسایی شده که ۶ مورد پلمب و ١5 مورد 
نیز مجوز اخذ کردند، باید با سرعت 5۴ مشاور املاک دیگر نیز تعیین 
تکلیف شوند.دوستی گفت: بخشی از مشکلات حوزه مسکن مرتبط با 
مشاوران املاک متخلف و فاقد مجوز است که باید بدون اغماض با آنها 
برخورد شود.استاندار هرمزگان با تاکید بر ساماندهی فعالیت بنگاه های 
مشــاور املاک گفت: مدیران مربوطه به صورت هفتگی گزارشی از 
بازرسی از فعالان این صنف و بررسی تخلفات و جرائم منظور شده 
در شــورای مسکن ارائه دهند. دوســتی با اشاره به لزوم ساماندهی 
بنگاه های املاک گفت: ساماندهی و نظارت بر فعالیت بنگاه های املاک 
به منظور متعادل سازی قیمت رهن، اجاره و فروش مسکن به صورت 
 جدی باید پیگیری شــود. استاندار هرمزگان اظهار کرد: نظارت باید
 به گونه ای باشد که با سازوکار مناسب و با نظارت جدی، قیمت مسکن 
با کاهش روبرو شود و مردم طعم نظارت بر وضعیت فعلی را بچشند.
وی بیان کرد: این نظارت باید به گونه ای باشد که با سازوکار مناسب و 
با نظارت جدی قیمت مسکن با کاهش روبرو شود و مردم طعم نظارت 
بر وضعیت فعلی را بچشند. استاندار هرمزگان اضافه کرد: در جلسات 
شورای مسکن آمار بازرسی از بنگاه های املاک به همراه آمار مرتبط 

با جرائم در نظر گرفته شده برای املاکی های متخلف باید ارائه شود.
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استاندار هرمزگان: ساماندهی و نظارت بر فعالیت بنگاه های املاک 
به منظور متعادل سازی قیمت رهن، اجاره و فروش مسکن به صورت جدی باید پیگیری شود

ساماندهی بازار مسکن و مشاوران املاک ادامه دارد 

دست رئیس جمهور و استاندار 
در کاسه مشاوران املاک 

علی رغم افزایش 83 درصدی بهای تمام شده در بهار محقق شد؛ 

افزایش 48 درصدی سودآوری فولاد هرمزگان
رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان : 

 هدف شرکت های دانش بنیان، تبدیل دانش به ثروت است
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